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Juraj Droba 
 

Dobrý deň, vážené panie poslankyne, vážení páni poslanci, prosím zaujmite svoje miesta. 

Dovoľte, aby som otvoril XVIII. pracovné zasadnutie Zastupiteľstva Bratislavského 

samosprávneho kraja. A na úvod ako vždy poprosím, aby odznela štátna hymna Slovenskej 

republiky. /zaznie hymna/ Dovoľte mi privítať Vás všetkých na dnešnom zasadnutí 

Zastupiteľstva. Po dlhšom čase opäť v našej tradičnej rokovacej sále. Vítam medzi nami aj 

zástupcov z Hotelovej akadémie na Mikovíniho ulici, ktorí sa dnes postarajú 

o naše občerstvenie. Podľa informácií ktoré mám, tak obed nebude, ale budú aspoň bagety, 

aby ste neboli hladní počas rokovania. Pri vstupe ste určite postrehli pripravenú prezentáciu 

ochranných rúšok. Je to prehliadka rúšok, ktoré vyrobili šikovní klienti našich domovov 

sociálnych služieb počas prebiehajúcej súťaže O najveselšie rúško. Je to veľmi dobrý príklad 

toho, ako sa aj prijímatelia sociálnych služieb vedia zapojiť do kreatívnej aktivity tematicky 

spojenej s opatreniami súvisiacimi s ochorením Covid-19. Za čo im veľmi pekne ďakujem. 

Pristúpime teraz k oficiálnej časti nášho dnešného zasadnutia Z rokovania sa ospravedlnil pán 

poslanec Peter Fitz. Neskorší príchod avizovala pani poslankyňa Oráčová a pán poslanec 

Pekár. Pred obedom musí odísť pán poslanec Pilinský. Konštatujem, že podľa prezenčnej 

listiny je z celkového počtu 50 poslancov zastupiteľstva nášho kraja na dnešnom zasadnutí 

prítomných 38 poslankýň a poslancov. V súlade s touto informáciou je zrejmé, že 

zastupiteľstvo je spôsobilé rokovať a uznášať sa v zmysle Zákona o samosprávnych krajoch. 

V zmysle článku bodu 5,12 platného Rokovacieho poriadku Zastupiteľstva BSK, zastupiteľstvo 

volí z poslancov troch overovateľov zápisnice. Dovoľte, aby sme prikročili k voľbe overovateľov 

zápisnice. Predkladám návrh poslancov: pána Michala Drotována, pána Petra Hochschornera 

a pána Martina Patoprstého. Ak má niekto z vás iný návrh, prosím povedzte ho teraz. 

Neevidujem žiadny ďalší návrh, takže prikročme prosím k hlasovaniu. Prezentujte sa a hlasujte 

za troch overovateľov zápisnice.  

 

Hlasovanie č. 1 
 

Ďakujem. Konštatujem, že ZA hlasovalo 40 poslancov, nikto sa NEZDRŽAL, nikto nebol 

PROTI. Za overovateľov zápisnice sme zvolili troch menovaných poslancov. Konštatujme, že 

ďalej prikročíme prosím k zvoleniu overovateľov, pardon, návrhovej komisie. Návrhovú 

komisiu, ešte sa vrátim k skrutátorom. V prípade ak by nefungovali elektronické zariadenia tak 

za skrutátorov určujem v zmysle článku 5 bodu 13 Rokovacieho poriadku našich technikov 

BSK. Teraz vás chcem poprosiť, aby sme prikročili k voľbe návrhovej komisie. Predkladám 

nasledovné návrhy poslancov: pani poslankyňa Zuzana Aufrichtová, pani poslankyňa Lucia 

Vidanová a pán poslanec Marek Machata. Má niekto iné návrhy? Neevidujem žiadne iné 

návrhy, tak vás chcem poprosiť, aby ste sa prezentovali a hlasovali teraz. 

 

Hlasovanie č. 2 
 

Ďakujem. Konštatujem, že ZA hlasovalo 40 poslancov, nikto nebol PROTI, nikto sa 

NEZDRŽAL. Návrhová komisia bola zložená, bola zvolená v zostave: pani poslankyňa 

Aufrichtová, pani poslankyňa Vidanová a pán poslanec Machata. Chcem vás teraz poprosiť aj 

s vašimi hlasovacími kartami, aby ste zaujali vaše miesta. Ďalším bodom programu je 

schvaľovanie programu samotného. 

 

 



Juraj Droba 
 

16. júna 2020 vám bola doručená Pozvánka na dnešné XVIII. pracovné zasadnutie spolu 

s materiálmi. V stredu, 24. júna, na pravidelnom pracovnom stretnutí s predsedami 

poslaneckých klubov a predsedami komisií, bol predmetom rokovania okrem programu 

z Pozvánky ešte aj jeden doplnený bod. Ten sa týka personálneho obsadenia poslaneckých 

komisií. Určite vám predsedovia tlmočili obsah bodu a zároveň Vám bol materiál elektronicky 

doručený na dnešné rokovanie. V stručnosti, jedná sa o zmenu vo funkcii predsedu Komisie 

kultúry. Pani poslankyňa Rattajová sa vzdala pozície predsedníčky a rada by zostala členkou 

komisie. Zároveň je obsahom materiálu aj návrh na voľbu nového predsedu Komisie kultúry 

a to v osobe pána poslanca Olivera Solgu, ktorý bol doteraz členom Komisie kultúry. Okrem 

tejto zmeny, požiadal ešte pán poslanec Juraj Káčer o uvoľnenie z členstva v Komisii majetku, 

investícií a verejného obstarávania. A poslanci sa na spoločnom zasadnutí v stredu uzniesli 

na návrhu, nahradiť doterajšieho člena v tejto komisii pána Káčera pánom poslancom 

Gujberom. Všetky tieto zmeny sú súčasťou Návrhu uznesenia v spomínanom novom bode 

dnešného programu. Navrhujem tento bod prerokovať tesne pred bodom Rôzne, aby sa nám 

neprehodilo poradie bodov tak, ako bolo uvedené v Pozvánke. Takže toto je návrh dnešného 

programu. Má niekto z vás ešte doplňovací návrh a chcel by program zmeniť alebo rozšíriť? 

Neevidujem žiadnu takú žiadosť, takže konštatujem, že predkladám na hlasovanie návrh tak, 

ako bol teraz prezentovaný. Chcem vás porosiť, aby ste sa prezentovali a hlasovali 

o programe teraz. Ďakujem. Konštatujem, že  ZA program hlasovalo 44 poslancov, nikto nebol 

PROTI, nikto sa NEZDRŽAL. Konštatujem, že návrh bol teda schválený a prijatý. Skôr, ako 

pristúpime k jednotlivým bodom rokovania, ešte v rýchlosti niekoľko technických upozornení. 

Tlačivá na návrh znenia nového uznesenia a interpelácie máte rozdané vo svojich stoloch. 

Pripomínam, že návrh znenia nového uznesenia, ako aj interpelácia, sa predkladá podľa 

platného rokovacieho poriadku písomne návrhovej komisii a zároveň ju treba prečítať z vášho 

miesta do mikrofónu. Pre korektnosť zaznamenaných výsledkov hlasovania prosím vyťahujte 

z hlasovacieho zariadenia karty, keď opúšťate Vaše miesto tu v rokovacej sále. A zároveň, 

keďže viacerých z vás dnes čakajú ešte ďalšie neodkladné povinnosti, prosím vás, aby sme 

diskutovali v rozpravách vecne, a dodržiavali 3minútový limit príspevkov. V rokovacom 

poriadku tiež máme ustanovenie, že rečník môže k prerokovávanému bodu vystúpiť najviac 

dvakrát. Tak vás prosím o rešpektovanie rokovacieho poriadku. Ďakujem. Prechádzame 

k jednotlivým bodom rokovania podľa schváleného programu. Respektíve je tu ešte jeden malý 

technický oznam. Na stoloch ste si našli knižky. venuje vám ju Malokarpatský banícky spolok 

v Pezinku a vydanie tejto knihy bolo podporené aj zo zdrojov BSK. Takže nech sa páči knižka. 

Prechádzame k bodu číslo 1. 

 

Bod č. 1  
 

Informácia o plnení uznesení Zastupiteľstva Bratislavského samosprávneho kraja s termínom 

plnení od 1. máj  do 10. júna. Poprosím pani riaditeľku úradu Patríciu Mešťan, aby nám tento 

materiál uviedla. 

 

Patrícia Mešťan 
 

Pán predseda ďakujem pekne za slovo. Dobrý deň vám všetkým. Vážené panie poslankyne, 

vážení páni poslanci, predmetom tohto bodu je pravidelný materiál týkajúci sa prehľadu 

plnenia uznesení Zastupiteľstva Bratislavského samosprávneho kraja v tomto prípade 



s termínom plnenia 1. máj až 10. jún 2020. V časti I. materiálu splnené uznesenia je sumár 

celkovo 6 splnených uznesení Zastupiteľstva Bratislavského samosprávneho kraja a v časti 

II. materiálu dlhodobo plnené uznesenia Zastupiteľstva BSK a uznesenia s neskorším 

termínom plnenia nájdete odpočet plnenia celkovo 38 uznesení. V rokovacej sále sú prítomní 

zástupcovia jednotlivých odborov úradu pre zodpovedanie vašich prípadných otázok 

k jednotlivým uzneseniam. 

 

Juraj Droba 
 

Ďakujem. Otváram rozpravu k tomuto bodu programu. Nech sa páči, prihlášky do rozpravy. 

Keďže sa do rozpravy nikto nehlási, dovoľte, aby som ukončil rozpravu a odovzdal slovo 

návrhovej komisii.  

 

Zuzana Aufrichtová 
 

Ďakujem. Návrhová komisia predkladá na hlasovanie uznesenie tak, ako vám bolo doručené 

spolu s materiálom.  

 

Juraj Droba 
 

Ďakujem. Dovoľte, aby som teraz pristúpil k návrhu na hlasovanie. Ideme hlasovať o prvom 

uznesení z dnešnej schôdze. Nech sa páči, hlasujme. Ďakujem. Konštatujem, že ZA hlasovalo 

45 poslankýň a poslancov, nikto nebol PROTI, nikto sa NEZDRŽAL. Uznesenie bolo prijaté. 

Ukončujem bod číslo 1 programu a otváram bod číslo 2. 

 

Bod č. 2 
 

Analýza optimálneho modelu efektívneho fungovania cestného hospodárstva BSK a návrh 

ďalšieho postupu zabezpečenia správy a údržby ciest II. a III. triedy v Bratislavskom 

samosprávnom kraji. O úvodné slovo k tomuto materiálu poprosím pani riaditeľku úradu, pani 

Patríciu Mešťan, nech sa páči. 

 

Patrícia Mešťan 
 

Ďakujem pán predseda. Vážené panie poslankyne, páni poslanci, na spoločnom rokovaní 

všetkých komisií Zastupiteľstva BSK, dňa 15. júna 2020 vám boli odprezentované výsledky 

Analýzy optimálneho modelu efektívneho fungovania cestného hospodárstva. Analýzu zadal 

úrad spracovať v záujme zistenia najvýhodnejšieho postupu ďalšieho pokračovania správy 

a údržby ciest II. a III. triedy a celé znenie analýzy sme vám dali k dispozícií. V zmysle záverov 

vykonanej analýzy vyplynula mimo iné aj skutočnosť, že spoločnosť RCB vykazovala záporné 

vlastné imanie. Z tohto dôvodu pristúpilo predstavenstvo spoločnosti k otvoreniu rokovaní 

s veriteľmi v súlade s vyhláškou číslo 643 z roku 2005 na základe čoho bol dosiahnutý stav, 

kedy predstavenstvo nie je povinné podať návrh na vyhlásenie konkurzu z dôvodu predĺženia. 

Zároveň bolo vyhodnotené, že je nutné prevziať 100%-tnú kontrolu nad spoločnosťou RCB 

a to jednak v zmysle kontroly manažérskej ako aj kontroly majetkovej. V tomto záujme sa nám 

podarilo na valnom zhromaždení dňa 15. júna 2020 odsúhlasiť zmenu stanov, ktorej zámerom 

bolo prevzatie manažérskej kontroly spoločnosti. V zmysle nového znenia stanov je BSK 

oprávnené rozhodovať samostatne o všetkých záležitostiach spadajúcich do kompetencií 



valného zhromaždenia a zároveň si BSK môže nominovať a samostatne zvoliť všetkých 

členov predstavenstva a dozornej rady. Na dnešnom rokovaní by ste vy, poslanci mali 

rozhodnúť o druhom, nevyhnutnom kroku a to nadobudnutím majetkovej kontroly. Potom, ako 

zastupiteľstvo udelí županovi mandát, totiž môže dôjsť k uzatvoreniu dohody o odkúpe 

minoritného podielu od spoločnosti RCBT za 0,1 eura. Týmto krokom si otvoríme možnosť 

úpravy zmluvy o správe, rekonštrukcii a údržbe ciest II. a III. triedy, ktorá je platná 

z 2. januára 2009 a to tak, aby sme predišli ďalšiemu navyšovaniu dlhu RCB. Bez eliminácie 

prítomnosti súkromného kapitálu v tejto firme totižto nie je možné vzhľadom na aktuálne platné 

pravidlá Zákona o verejnom obstarávaní pristúpiť k zásadným zmenám zmluvy, najmä 

k zmene rozsahu jej predmetu a cenníka. Po nástupe nového predsedu predstavenstva, pána 

Gajarského, ktorého tu tiež vítam sme rozbehli zároveň proces zisťovania skutočného stavu 

záväzkov spoločnosti RCB voči jej veriteľom. Analyzuje sa aj skutočný stav nárokov RCB voči 

BSK. Aktuálne sa zaoberáme osobitým posudzovaním jednotlivých nárokov, čo do ich 

existencie, výšky a vymáhateľnosti. Následne vám bude poslancom predložený finálny 

zoznam všetkých nárokov, ktoré BSK musí voči RCB uhradiť. Podotýkam, že na schválenie 

budú predložené len nároky RCB voči BSK o ktorých bude nepochybné, že sú voči BSK reálne 

vymáhateľné. Potom ako BSK uhradí všetky svoje záväzky voči RCB sa môžeme spoločne 

rozhodnúť, ako s touto spoločnosťou naložiť. Do tejto doby je však nevyhnutné zabezpečiť 

chod firmy, aby tá mohla riadne vykonávať správu a údržbu našich ciest. Z tohto dôvodu je 

súčasťou návrhu aj predĺženie doby trvania nájomnej zmluvy. Bez jej predĺženia by totižto 

spoločnosť RCB už nemohla pre náš kraj od 1. júla zabezpečovať správu a údržbu ciest. Celú 

túto tému sme si prebrali spoločne s vami na komisií, zasadnutí poslaneckých klubov ako aj 

na osobitných rokovaniach s niektorými z vás priamo u nás na úrade. V prípade ak máte k tejto 

téme ešte nejaké dotazy, samozrejme máme tu prítomných jednak zástupcov spoločnosti 

Grant Thornton Advisory pre vaše prípadné otázky k analýze a prítomný je aj ako som už 

povedala nový predseda predstavenstva spoločnosti, pán Rastislav Gajarský. Ďakujem. Ešte 

ak môžem posledné slovo, bude vám odoslaný v relatívne krátkom čase mail, kde vás budeme 

veľmi pekne prosiť, už sme to avizovali, o mimoriadne zasadnutie letné počas letných prázdnin 

práve k tejto téme, pretože bude logicky nasledovať krok 2, kde budeme potrebovať vašu 

prítomnosť. Budú navrhnuté minimálne 2 termíny, takže budeme veľmi radi, ak budete 

ústretoví v tomto bode, keďže je to naozaj mimoriadna situácia, ktorú chceme rozbehnúť 

s touto spoločnosťou. Ďakujem. 

 

Juraj Droba 
 

Ďakujem veľmi pekne. Dovoľte, aby som teraz otvoril rozpravu k tomuto bodu programu. Nech 

sa páči. Ako prvá sa do rozpravy prihlásila pani vicežupanka Alžbeta Ožvaldová. 

 

Alžbeta Ožvaldová 
 

Vážený pán župan, kolegyne, kolegovia ďakujem za slovo. Máme na stole materiál, ktorý sme 

čakali asi od decembra minulého roka. Ja si myslím, že dnes sa sústredíme na to, aby BSK 

od minoritného akcionára odkúpil podiel. BSK odkúpením akcií od minoritného akcionára 

neprevezme žiadnu dodatočnú zodpovednosť za záväzky RCB voči jej veriteľom. Toto si 

musíme uvedomiť. Akcionári v zmysle paragrafu 154 Obchodného zákonníka totiž neručia za 

záväzky akciovej spoločnosti. Aké sú hlavné výhody odkúpu akcií? Získame 100% majetkovej 

účasti v RCB. Je to absolútna majetková kontrola. Jednoducho povedané, BSK získa najmä 

absolútnu kontrolu nad tým, že čo BSK uhradí pre RCB. Z titulu jeho záväzkov voči RCB za 



práce, ktoré RCB realizovala bude použité na následnú úhradu záväzkov RCB voči jej 

veriteľom v súlade so všetkými právnymi predpismi. BSK bude mať absolútnu kontrolu nad 

všetkými úkonmi spoločnosti. Samozrejme odkúp akcií od minoritného akcionára nemá vplyv 

na záväzky BSK voči RCB vzniknuté z titulu ich obchodno-právneho vzťahu objednávateľ-

dodávateľ. To jest odkúp akcií nemá vplyv na povinnosť BSK zaplatiť RCB záväzky, ktoré BSK 

vznikli z dôvodu, že RCB zrealizovala pre BSK práce, ktoré jej župa neuhradila. BSK odkupom 

akcií tieto záväzky nezvýši ani nezníži. Je to veľmi dôležité, čo povedala pani riaditeľka. 

Prebieha kontrola všetkých faktúr a zrealizované práce, ktoré boli vykonané budú nám 

predostreté všetkým poslancom. Čo sa týka tejto časti uznesenia, ja si myslím, že je to 

v poriadku ale chcem navrhnúť pánovi županovi, aby autoremedúrou prijal náš návrh asi 

viacerých poslancov. Navrhujeme predĺženie nájomnej zmluvy nie do 30.09.2020 ale do 

31.12.2020, aby nevznikol nejaký problém, lebo je tu ešte veľmi veľa práce nás čaká, takže 

navrhujem, aby pán župan prijal autoremedúrou tento náš návrh, že nájomná zmluva sa 

predlžuje k 31.12.2020. Ďakujem. 

 

Juraj Droba  
 

Ďakujem. Ďalším poslancom v poradí je pán Dušan Pekár.   

 

Dušan Pekár 
 

Ďakujem veľmi pekne za slovo pán predseda. Zaznelo tu, že sa podarilo vyrokovať zmenu 

stanov tak, aby sme mohli manažérsky ovládnuť Regionálne cesty Bratislava. Ja si myslím, že 

povedzme si to na rovinu a zrozumiteľnejšie. Aj keby pán Rattaj nesúhlasil, tak sa nikdy 

nepodarí táto dohoda. Niekoľkokrát tu zaznela v minulosti informácia o tom ako sme ako 

samosprávny kraj blokovaní menšinovým akcionárom a nemôžme rozhodovať a môžeme si 

síce do orgánov spoločnosti dať väčšinu a teda máme tam členov predstavenstva, ale aj 

členov dozornej rady ale rozhodovacie právomoci má pán Rattaj. Pred pár týždňami, alebo 

mesiac dozadu sme dostali mail od jednej dodávateľskej spoločnosti, ktorá dodávala služby 

Regionálnym cestám Bratislava a nemala zaplatené faktúry. Teraz vychádzajú na povrch ako 

ste hovorili prebieha kontrola v Regionálnych cestách a vychádzajú na povrch ďalšie 

nezaplatené faktúry. V minulosti za éry predchádzajúceho hlavného kontrolóra Bratislavského 

samosprávneho kraja sme riešili faktúry alebo teda fakturácie nevykonaných prác za ktoré 

BSK niekedy zaplatila, niekedy nie. Ja by som sa opýtal, že vlastne aj zástupcovia 

samosprávneho kraja, respektíve poslanci, alebo nominanti samosprávneho kraja v týchto 

riadiacich a kontrolných orgánoch samosprávneho kraja nemali tieto informácie doteraz a až 

teraz sme zistili aké sú dlhy RCB-čky k dodávateľom? Sa mi zdá, že teraz chceme zabudnúť 

na to čo bolo v minulosti a poďme kúpiť za 10 centov ten väčšinový podiel v RCB-čke. A ja si 

veľmi dobre pamätám pána Rattaja keď tak medzi rečou keď tu vystupoval ohľadom kontrolóra 

samosprávneho kraja a dával na neho trestné oznámenie, že áno, šak on je ochotný predať  

ten svoj podiel ale za trhovú hodnotu. Tá trhová hodnota teda dosť rapídne klesla, alebo možno 

vtedy počítal s tým, že to predá samosprávnemu kraju za 10 centov a nám nepovedal to B, že 

Regionálne cesty Bratislava majú neuhradené faktúry voči dodávateľom. Ja som za, aby sme 

sa stali majiteľmi, alebo teda 100%-nými vlastníkmi Regionálnych ciest Bratislava. /zaznie 

časové upozornenie/ Poprosím ešte jeden príspevok. Ten bude veľmi krátky. Ale už v minulosti 

som navrhoval, táto firma mala ísť dávno do konkurzu a mali sme si založiť novú firmu. Podľa 

mňa by to bolo férové voči župe. Nehovorím, že voči dodávateľom, lebo tí by prišli o peniaze 

ktoré im Regionálne cesty nezaplatili a teraz zisťovať dlhy samosprávneho kraja voči RCB, 



údajne sme neplatili faktúry regionálnym cestám, tak sa mi zdá dosť kostrbaté kľukaté na to, 

aby sme sa dozvedeli pravdu. Ďakujem veľmi pekne. 

 

Juraj Droba  
 

S faktickou poznámkou pani vicežupanka Ožvaldová.  

 

Alžbeta Ožvaldová 
 

Kolega, kolega Pekár tu spomínal zástupcov, my sme členovia dozornej rady. Chcem vám 

pripomenúť, že 06.09.2018 bola kreovaná táto dozorná rada, ktorej bola odovzdaná 

informácia, že v roku 2017 predošlá dozorná rada, čo schvaľovala účtovnú závierku 

spoločnosť dosiahla stratu v roku 2017 1 000 096 907 euro, kde boli preplatené faktúry zo 

strany BSK. Dozorná rada odporučila vedeniu osloviť BSK so žiadosťou o riešenie nepriaznivej 

situácie, ktorá vznikla z titulu neuhradených faktúr zo strany BSK a žiadala BSK o návrh 

riešenia umorenia straty za rok 2017. Toto nájdete ako uznesenie a následne na to, keď si 

dobre pamätáte 14.12.2018 toto zastupiteľstvo schvaľovalo 900 000 na umorenie tej predošlej 

straty, poprosím ešte o 2 vety. A 900 000 sme odsúhlasili. Bude predmetom skúmania aj to, 

že tých 900 000 či bolo, na čo bolo použité, lebo uznesenie tohto zastupiteľstva existuje. 

Počkám si na výsledok. Teraz sa bavíme o niečom inom. Materiál je o niečom inom. Ďakujem. 

 

Juraj Droba  
 

Ďakujem. Nech sa páči slovo má pani poslankyňa Hudáková. 

 

Mária Hudáková 
 

Ďakujem. Chcela by som sa vrátiť k správe spoločnosti Grant Thornton, ktorá poukazuje na 

veľmi drahú údržbu ciest v Bratislavskom samosprávnom kraji. Je tu veľmi pekne vyjadrené 

v tabuľke na strane 31, ktorá teda jasne dokumentuje, že správa 500 kilometrov ciest 

a 130 mostíkov a mostov je naozaj len zlomkom toho, čo spravuje iná župa na Slovensku 

a dovolím si to porovnať napríklad s Nitrianskou župu, ktorá spravuje 5x viac ciest a 4x viac 

mostov a náklady má ani nie 2 – násobné ako naša RCB-čka a bola ešte schopná tvoriť 

popritom nejaký zisk. Musím povedať, že hospodárenia v RCB-čke bolo dlhodobo, nielen, že 

teraz posledný rok, alebo predposledný rok, dlhodobo zúfalo neefektívne, nehospodárne 

a neskutočne drahé. A toto čo malo za následok? Za jej existencie, za tieto peniaze, ktoré 

dostávala z BSK do rozpočtu mali byť naše cesty tip top. A pozrite sa ako vyzerajú. Keď si 

pozrieme benchmark opráv ciest v akejkoľvek inej župe, ukazujú sa nám rádovo nižšie náklady 

na rekonštrukcie ciest a to sú župy, ktoré majú podstatne zložitejší a náročnejší terén ako my 

tuná v Bratislavskom samosprávnom kraji, kde máme všetko na rovine a okrem Pezinskej 

baby tu asi nemáme žiadny kopec. Takže a za toto obdobie, alebo teda za posledné obdobie 

zisťujeme, že napriek tomu, že BSK má tak málo ciest, toľko málo roboty s týmto, naozaj 

nenáročný terén, skoro žiadne zimy, že sme vytvorili stratu viac ako 3 milióny eur. Chcem 

poukázať na to, ako táto veľká strata bola zúčtovaná a čo sa dialo aj v účtovníctve RCB. Na 

čo som už poukazovala skôr. V období rokov 2017 až 2019 dosiahla RCB zisk iba v roku 

2018 a to vo výške 177 000 eur. Strata v roku 2017 vo výške 1 070 000 bola spôsobená 

zaúčtovaním nákladov vo výške 1 705 000. V roku 2016, ktoré ale neboli zo strany BSK 

preplatené a tak boli v roku 2017 vykázané ako negatívny výnos. Zisk v roku 2018 zase vznikol 



z dôvodu zaúčtovania nákladov vo výške 2 milióny nejakých 100 tisíc za rok 2018 až v roku 

2019. Potom tržby, ktoré sa s týmito nákladmi súviseli boli zaúčtované v roku 2018 a časť 

týchto tržieb vo výške 400 000 bola zaúčtovaná v roku 2019. Nebyť týchto účtovných operácií 

by RCB vykázala stratu aj. 

 

Juraj Droba  
 

Prepáčte pani poslankyňa. Dáme vám druhý príspevok? Chcete ten druhý príspevok si vybrať 

teraz alebo pôjdete ešte raz potom? 

 

Mária Hudáková 
 

Ja by som to rada dokončila. Dobre? 

 

Juraj Droba  
 

Dobre, takže druhý príspevok rátam. Ďakujem. 

 

Mária Hudáková 
 

Takže je jasné, že spoločnosť už dávno mala byť riadená nejakým reštrukturalizačným 

správcom a v hrozbe úpadku mal manažment a štatutárne orgány spoločnosti informovať už 

na základe účtovnej závierky za rok 2018. Pýtam sa, ešte treba poukázať kto bol generálnym 

riaditeľom, bol v tých časoch pán Valášik a finančným riaditeľom pán Štefánik. Pýtam sa, či 

toto muselo dôjsť až tak ďaleko, pretože keď som prišla v 2017 na župu, prvé čo sa tu šuškalo 

bolo, že v RCB nie je všetko v poriadku. Aj som na to poukazovala. Bola som sa pánom 

Viskupičom ako podpredsedom predstavenstva, dala som mu niektoré údaje a teda čakala 

som, že sa bude niečo diať. Doteraz prešli 2 roky. Na moje otázky ohľadom podozrivých 

transakcií so spoločnosťou Starland nemám odpoveď. Musel prísť hlavný kontrolór, ktorý teda 

zistil tieto pochybenia a mnohé ďalšie a župa sa vôbec nepripojila trestným oznámením 

k hlavnému kontrolórovi a k zisteniam ktoré sú tam. A teda veľmi vám doporučujem, aby ste 

to čím skôr urobili. V manažmente RVB sú stále a teda od počiatku boli nominanti pána župana 

a naozaj naše zastupiteľstvo neberie zodpovednosť za týchto ľudí, ktorí tam teda boli a mali 

toto všetko sledovať a na to poukazovať. Ja osobne som viackrát na to poukazovala na komisii 

majetku, žiadala som benchmarkovanie, žiadala som preverenie cenníka z 2009 roku, pretože 

je logické, že niečo čo platilo v 2009 nemôže platiť o 10 rokov neskôr. Ale nedialo sa tak. Práve 

naopak. V podstate bola som chápaná, že stále niečo chcem, čo nie je tuná po vôli. RCB nás 

bude ešte dlho prenasledovať a my ako zastupiteľstvo budeme braní na zodpovednosť. Za 

chvíľu tu bude nejaká zmluva o urovnaní, potom možno budeme rozhodovať o tom, či dať 

spoločnosť do konkurzu alebo navýšiť základné imanie a stále budeme tlačení do niečoho, čo 

máme urobiť preto, pretože niekto si nerobil svoju prácu od počiatku poriadne. Takže ja by 

som bola veľmi rada, keby sa chyby neopakovali a to čo tu povie možno niekto nepopulárny 

sa bralo vážne a naozaj preventívne. Ďakujem.  

 

Juraj Droba  
 

Ďakujem. S faktickou poznámkou bude reagovať pán poslanec Greksa. Nech sa páči. 

 



Marian Greksa 
 
Ďakujem za slovo. Viete kolegovia, chcel by som vás upozorniť, že rozmáha sa nám tu nešvár 

nerozprávať k veci. Aj pán Pekár, aj pani Hudáková hovorila veci, ktoré všetci poznáme, všetci 

vieme. Všetci, všetci to vieme a ja si myslím, že to je zbytočná strata času. Tu sa jedná o to, 

či máme prebrať teraz tú 100%-nú, to 100%-né vlastníctvo. To je celé. Čiže o tom sa poďme 

baviť a ja si myslím, že to je tiež cesta. To sa robí tiež kvôli tomu, aby sa nabudúce predišli 

snáď týmto veciam, ktoré, o ktorých ste sa bavili. Poprosím vás páni kolegovia, nerobme z toho 

staré mestské zastupiteľstvo, kde sme tárali o troch bodoch 12 hodín. Ako naozaj uvažujte 

o tom, že všetci to, čo ste povedali, všetci vieme. Čiže nemeľme tu prázdnu slamu. Poďme sa 

o tom rozhodnúť a hotovo. ja viem, že vy ste ďalší nachystaní, ale nemeľme prázdnu slamu, 

ktorú naozaj všetci poznáme. Ja viem, že to hovoríte kvôli kamerám, nie kvôli nám. Proste 

poprosím vás naozaj. Ďakujem. 

 

Juraj Droba  
 

Ďakujem. S faktickou poznámkou pani poslankyňa Aufrichtová. 

 

Zuzana Aufrichtová 
 
Určite by som neuberala poslancom možnosť ubrať akýkoľvek názor, ktorý súvisí s témou. Čo 

je dôležité povedať, že prichádza zmena, ktorú sme v podstate už pred tými dvoma rokmi, 

poslanci, ktorí sú zvolení do zastupiteľstva sľúbili priniesť. Prichádza na úrovni mesta 

hlavného, vysporadania sa s Infraservices, prichádza na úrovni v mojom prípade Starého 

Mesta, kde sa ideme vysporiadať aktuálne s Majákom nádeje, kde bol pán Rusko v zastúpení. 

Sú to veci, ktoré naozaj sú zmenou, štrukturálnou zmenou. Ja si cením tento prístup, ktorý má 

dneska výsledok a naozaj teda podporme riešenie. Lebo neznamená len teda pomenovať 

chyby. treba vidieť to, akým spôsobom vieme pristúpiť k ich riešeniu. Ďakujem. 

 

Juraj Droba  
 

Ďakujem veľmi pekne. Do rozpravy prihlásená ďalej pani poslankyňa Kisková. 

 

Mária Kisková 
 
Ďakujem veľmi pekne. Iba na margo pána Greksu. Pán Greksa, tak ako povedala pani 

Aufrichtová, my len chceme vyjadriť svoj názor k tomu, čo tu hovoríme 2 roky. A chceme, aby 

sa veci pohli dopredu. Pravdaže súhlasíme s tým, aby následné kroky boli urobené a budeme 

za ne hlasovať. Ale je potrebné povedať čo sa deje a akým spôsobom. Ďakujem.  

 

Mária Kisková  
 

Nedá mi nereagovať na rozsiahlu správu RCB, ktorú sme dostali a ktorá bola výborným 

čítaním, ale bohužiaľ bolo to čítanie o mizernom manažovaní spoločnosti pod správou 

Bratislavskej župy. Celé to manažovanie začalo údajným vkladom know-how pána Rattaja, 

pokračovalo manažérskou kontrolou pod vedením manažérov, pána Valašíka, Kuklovského 

a pána Štefánika. Firma bola dovedená do straty 4 milióny eur za posledné 3 roky a to je 

najhorší výsledok, aký na Slovensku môžeme v tejto oblasti nájsť. Prepáčte, ale v kuloároch 

sa hovorí o tom, že pán Štefánik by sa mal stať finančným riaditeľom župy. Ja z tohto miesta 



hovorím, že to ani nie je možné. Ten, kto bol finančným riaditeľom a neskôr generálnym 

riaditeľom RCB si myslím, že sa nemôže stať za podmienok v ktorých táto firma dnes je 

finančným riaditeľom na župe. RCB je dnes dlžná podľa obdŕžaných dokumentov vyše 

3 milióny euro dodávateľom za ich práce, ktoré si župa objednala v roku 2019. Všetky tieto 

práce boli vykonané a dnes firmy Eurovia, Svietelsky a ďalšie žiadajú, aby im boli tieto práce, 

ktoré boli riadne vyfakturované následne riadne zaplatené v RCB aj vyplatené. Pýtame sa 

prečo neboli? Ako je možné, že tieto firmy nedostali zaplatené, keď peniaze zo župy odišli, 

prípadne ako je možné, že im bolo zaplatené iba DPH a zvyšok sumy im zaplatený nikdy nebol. 

Nemožno o tom hovoriť inak ako o trestnom čine alebo o podvode. Štatutári RCB sú postupne 

menení v tichosti a my si takto transparentnú a efektívnu župu nepredstavujeme. Nulová 

tolerancia ku korupcii musí vyzerať inak. Jednoducho ak tu došlo k závažným činom na ktoré 

bolo poukázané kontrolórom už v decembri 2019, žiadame, aby tieto činy boli dôsledne 

vyšetrené. Dnes je RCB bohužiaľ vykradnutou spoločnosťou so záporným vlastným imaním 

som záväzkami vo výške 3 milióny eur a je povinnosťou župy chrániť peniaze daňových 

poplatníkov pred zneužívaním. Očakávame preto od vedenia župy zodpovedné kroky a návrhy 

riešenia tejto situácie v zmysle zákona pre spoločnosť v kríze a úpadku.  

 

Juraj Droba  
 

Rátam ďalší príspevok? Alebo? 

 

Mária Kisková 
 

Nie, nie ja už len jednu vetu, že verím, že všetko nakoniec zvládneme a určite podporím 

vedenie župy v správnych krokoch ale zároveň žiadam, aby všetky nesprávne kroky 

a netransparentné kroky boli vyšetrené a aby sa o nich hovorilo. Ďakujem. 

 

Juraj Droba  
 

Ďakujem veľmi pekne. S faktickou poznámkou páni Greksa a Říha. 

 

Marian Greksa 
 

Ďakujem za slovo. Nechcel som reagovať, ani nebudem reagovať na to predošlé, ale pani 

Kisková, vy ste povedali nejaké mená, vy si tu krágľujete ľudí, ani neviete o čom. Veď 

konkrétne pán Štefánik tam bol 3 mesiace. Bol predsedom predstavenstva. 3 mesiace a bol 

tam práve na to, aby to dával na poriadok a dohromady. Tak jak môžete jeho obviniť? 

Napríklad. Ja tomu nerozumiem. Vy ste si to nečítali, že koľko tam je alebo niečo? A zároveň 

porozprávate nám celú históriu opäť čo všetko vieme, porozprávate nám ako je župa 

vykradnutá. Šak preto sa to robí toto všetko čo sa robí. Načo o tom musíme toľko mlieť dokola 

stále v kuse. A opakujem ešte raz, akým právom vy obviníte nejakého pána Štefánika, že lebo 

tam bol predseda predstavenstva. Bol tam 3 mesiace. Ďakujem. 

 

Juraj Droba  
 

Ďakujem. Ďalší s faktickou poznámkou pán poslanec Říha. 

 

 



Juraj Říha 
 

Ďakujem pekne pán predseda. Ja za posledný mesiac som veľmi citlivý a vnímavý na slová 

o transparentnosti, krádežiach a všetkom možnom. Mohol by som o tom a budem o tom 

rozprávať niekedy čo sa na Slovensku deje. Ale pani kolegyňa Majka, ja práve vnímam snahu 

vedenia župy naopak veľmi transparentne a otvorene postupovať a doriešiť neduhy 

kumulované z minulosti. Veď to nebol pán predseda župan Juraj Droba, ktorý tu bol, ktorý bol 

pri zakladaní a nastavovaní vzájomných zmlúv medzi BSK a RCB. Otázkou ktorú legitímnu 

vnímam aj z vašej strany, myslím teraz klubu je kto bude niesť zodpovednosť za vyrovnanie 

záväzkov po tom čom vystúpi jeden akcionár. Je to legitímna otázka ktorou sa bude musieť 

zaoberať BSK ale naopak vnímam, že je veľmi správny postup, aby sa BSK, vnímam aby BSK 

doriešilo svoj vzťah k druhému minoritnému akcionárovi. Ja tento krok podporujem a bol by 

som veľmi zdržanlivý v hodnotení a používaní slova o netransparentnosti. Naopak, župan 

svojimi krokmi ukazuje presný opak. Ďakujem. 

 

Juraj Droba  
 

Ďakujem. Ďalší s faktickou poznámkou pán poslanec Bajan. 

 

Vladimír Bajan 
 

Ďakujem pekne. Nebudem dlho hovoriť ale zamrzeli ma tie slová smerom k pánovi inžinierovi 

Štefánikovi len kvôli tomu, že nebyť jeho aktivít smerom, napríklad smerom k dodávateľom, 

tak RCB-čka by mala vážne problémy už teraz. Poznám ho dlhé roky ako jedného 

erudovaného, schopného človeka a myslím si, že nie je vhodné, aby sme ho takýmto 

infantilným spôsobom urážali. Považujem to za veľmi, veľmi nešťastné. Čo sa týka tej sumy, 

áno máte pravdu, sám sa čudujem, ako je možné, že bývalý ekonóm neuhradil sumu, ktorú 

sme mu my tu schválili a nešlo o drobnú, išlo o 900 000. Takže na vašu otázku ako je možné, 

že neboli uhradené faktúry, tá by nemala smerovať do RCB-čky, ale k pánovi Bošňákovi, ako 

je možné, že tie peniaze napriek stanovisku zastupiteľstva neboli uhradené. Všetko. 

 

Juraj Droba  
 

Ďakujem. Poviem k pánovi Štefánikovi. Áno, od 01.08. sa stáva finančným riaditeľom BSK 

a milí kolegovia, rozmýšľali sme nad tým, pozícia bola dlho neobsadená. Ja som si minulosť 

a referencie na pána Štefánika overoval. Všeobecne má veľmi dobrú povesť. A ak 

spochybňujete názor pána starostu Petržalky Hrčku ohľadom transparentnosti, tak potom asi 

neviete o čom hovoríte. Pán starosta Hrčka bol tým, ktorý povedal závidím ti, ber si ho, je 

naozaj dobrý. Takže vďaka pánovi starostovi Hrčkovi, aj vďaka starostovi Hrčkovi sme si pána 

Štefánika osvojili. Má historickú pamäť. Hýbe sa viac ako 10 rokov v samospráve a ja som rád, 

že máme takéhoto silného finančného riaditeľa na palube od 01.08. Nech sa páči ďalší 

v rozprave je pán poslanec Vlačiky.   

 

Martin Vlačiky 
 

Ďakujem za slovo. Ja by som sa tiež chcel vyjadriť. Poprosím o predĺženie príspevku. Nie som 

síce finančný analytik, ale v prípade spoločnosti BVS, kde pôsobím v dozornej rade a kde sme 

čelili zložitej situácií som presvedčený, že máme na stole prípad spoločnosti, ktorá je už 2 roky 



zrelá na konkurz a mala byť v reštrukturalizácií pod vedením reštrukturalizačného správcu. Nie 

je mi tiež jasné, je mi tiež jasné hrubé zanedbanie povinnosti vedenia spoločnosti 

a štatutárnych orgánov RCB. Niečo sa asi stalo nedopatrením nakoľko vedenie neinformovalo 

predstavenstvo a dozornú radu ani župu o vážnosti situácie. Tam by som chcel tiež akokoľvek 

idem poznamenať, že ste tam mali pán župan aj svojich nominantov. Napríklad pán Munka je 

uvádzaný na stránke Národnej rady ako váš asistent. Sú fotky, kde je vašim golfovým 

partnerom. Naozaj neviem akým, ako, prečo takéhoto človeka ste tam dali ak nebol schopný 

proste to odkontrolovať. Očakával by som, že tam dáte človeka, ktorý bude strážiť peniaze 

župy ako strážny pes ale miesto toho aby pôsobil ako štatutár tam bol tuším iba štatistom. 

naviac súhlasím s kolegyniami. Prichádzalo podľa správy Grant Thornton k účtovným 

operáciám, ktorých cieľom bolo vykázať iné ako skutočné výsledky spoločnosti. Veľmi 

pravdepodobne boli pritom porušené aj daňové zákony, ale to je len domnienka z čítania 

správy a upozornení od jej spracovateľa. Mrzí ma vytrvalé zastieranie skutočnosti výrazných 

strát v dôsledku nám neznámych nákladov, zlého riadenia finančných tokov a tiež mi nie je 

jasné, prečo sa touto situáciou župa nezaoberala skôr. Ku koncu roku 2019 muselo byť jasné, 

že problém je veľký, peniaze zo župy sa stratili a neboli použité na to, na čo boli zo župy na 

RCB zaslané a prečo sa veritelia na nás neobrátili skôr. Teraz je už neskoro. Zachytil som 

teda informácie o pláne urovnania záväzkov v RCB. Myšlienky o stanovení situácie o akejsi 

kontrole faktúr z RCB. Už ku koncu roku 2019 a na webe župy objavili storná vyše 30 faktúr, 

ktoré v blahej viere RCB na župu vystavila. Kvitujem rozhodnutie župy tieto faktúry nikdy 

nežiadankované, neobjednané a v rozpočtoch BSK nezahrnuté práce a výkony z rokov 2016, 

2017, 2018 a 2019 vrátiť. Za to môžeme tiež ďakovať pánovi Bošňákovi, práve za tuto 

zodpovedný prístup k týmto faktúram, takže ako ohradzujem sa voči tomu, čo tu hovoril pán 

Bajan. Veľmi zásadne. Faktúry boli u RCB stornované, z BSK vrátené a nemajú žiadny právny 

titul na úhradu. Zaúčtovanie akýchkoľvek faktúr za výkony a zdaniteľné plnenia minulých rokov 

by boli daňovým deliktom zo strany RCB a rovnako by neboli v súlade s legislatívou po 

zahrnutí do účtovníctva BSK. Porušený by bol režim DPH a dane z príjmu. Roky 2016 až 

2019 sú dávno uzavreté po daňovej stránke. Po účtovnej stránke vzájomné záväzky 

a pohľadávky RCB a BSK sú odsúhlasené, auditorom skontrolované a poslancami 

záverečných účtov odsúhlasené ako korektné. Otvárať minulosť je neprípustné a otvorený je 

len a len rozpočet roku 2020, práce vykonané v tomto roku a fakturované so zdaniteľným 

plnením december 2019 a neskôr. Tak sú verím spracované aj daňové priznania a DPH. 

Nápad pripraviť akési vyrovnanie BSK s RCB hodnotím ako pokus o podvodné konanie. 

Všetky záväzky voči RCB sú z BSK splácané priebežne tak, ako sa na subjekt verejne správy 

patrí. Záväzky z roku 2019 boli všetky dávno vyrovnané z BSK smerom na RCB platbami 

v súlade s rozpočtami BSK a s vykonanou finančnou kontrolou na strane BSK. To je veľmi 

dôležité a som rád, že BSK je v tejto situácií. Naopak RCB neschopným manažmentom došlo 

do situácie, ktorú spracovateľ predloženej správy hodnotí ako vážnu a vyzýva župu ako 

zadávateľa a aj nás, aby sme zhodnotili či RCB nespadá do kategórie spoločnosti v kríze. 

Podľa jednoduchého kritéria a vyhodnotenia pomeru vlastného imania a záväzkov je 

spoločnosť RCB v kríze od 31. decembra 2018 a štatutári spoločnosti nekonali podľa 

príslušného zákona a veľmi pravdepodobne zanedbali svoje povinnosti. Nešlo pritom 

o fazuľky, ale o spoločnosť hospodáriacu aj v roku krízy s rozpočtom vyše 10 miliónov eur. 

Podľa mňa je to trestu hodné a zaoberať sa tým musí kontrolór BSK a tiež právni zástupcovia 

BSK. Je dobré, že sme dnes o tejto skutočnosti informovaní a župa musí okamžite konať. 

Predaj podielu minoritného akcionára chápem ako gesto vzdávania sa zodpovednosti za 

škody, záväzky voči veriteľom a ako ústup kde je veľké a hodnotné know-how o ktorom nám 

tu pán Rattaj hovoril v decembri 2019? Firma za celú svoju existenciu nevytvorila pre 



akcionárov rozdeliteľný zisk. Manažment ju priviedol do krachu a dnes má župa ponuku 

odkúpiť podiel minoritného akcionára za 10 centov. Je to smutný príbeh a jediným šťastím pre 

obyvateľov Bratislavského kraja je, že akcionár nenesie zodpovednosť za záväzky obchodnej 

spoločnosti a so záväzkami voči veriteľom by sa už mal zaoberať konkurzný správca. Župa už 

nesmie do spoločnosti vložiť ani jedno euro. Za všetko už zaplatila a peniaze sa stratili niekde 

na Čučoriedkovej. Ďakujem pekne. 

 

Juraj Droba  
 

Ďakujem. Ďalší s faktickou poznámkou je pán poslanec Tydlitát. Nech sa páči.  

 

Peter Tydlitát 
 

Ďakujem za slovo pán župan. Budem sa snažiť byť neosobný. V prvom rade by som chcel 

poukázať na jednu vec. Už tu odznelo z niekoľkých vystúpení a aj na predchádzajúcich 

zastupiteľstvách, som za to, aby sa všetky veci doriešili. A myslím si, že toto je jeden 

z najdôležitejších krokov prevziať 100%-nú kontrolu a ak sa preukáže, že RCB je na odpis, tak 

máme šmahom ruky možnosť to urobiť bez toho, aby sme čakali na toho ďalšieho akcionára, 

aby nám prikývol. Preboha neviem prečo tu takýmto spôsobom musíme debatovať o takýchto 

veciach. Vážne sa snažím k tomu pristupovať aj ja. 

 

Juraj Droba  
 

Ďakujem. Ďalší s faktickou poznámkou je pán poslanec Bajan. 

 

Vladimír Bajan 
 

Ďakujem pekne. Nebudem už ďalej do toho vstupovať len keďže ma pán Valčiky spomenul. 

Ja mu chcem len pripomenúť nám všetkým vystúpenie pána Bošňáka v roku 2018, budem 

citovať, možno prešvihnem to o minútu, ospravedlňujem sa: „V prípade RCB-čky dobiehame 

to, čo sme nedobehli v roku 2017, objednané výkony či už bežné pri správe a údržbe ciest 

alebo kapitálové, ktoré sme naťahovali, ani nám nemohli fakturovať, my fakturujeme na cash 

báze v rozpočtoch minulý rok“ a tak ďalej a tak ďalej. My sme majoritným vlastníkom citujem 

ďalej RCB-čky, takže posúvame si trošku peniaze z ľavého vačku do pravého. Tá RCB-čka je 

treťou stranou, ale je zriadená zo zákona, musí sa nám starať o správu, údržbu, je to náklad 

o ktorom budeme hovoriť v budúcnosti a v budúcich mesiacoch momentálne potrebujeme 

900 000 posunúť RCB-čke, aby aj splatnosť ich faktúr nadobudla nejaké normálne parametre 

a neboli tam tlak zo strany ich dodávateľov. Preto som o tom hovoril, že my sme tu na 

zastupiteľstve hovorili o týchto sumách a práve ekonomických oddelením bolo rozhodnuté, že 

tie peniaze pôjdu. Čiže to, že nešli a niekto zmenil názor, hold, za to už my nemôžme, len som 

chcel upresniť, že naozaj sme hovorili o tom, že tie peniaze do tej RCB-čky pôjdu. Všetko. 

 

Juraj Droba  
 

Ďakujem. Ďalší s faktickou pán poslanec Říha. 

 

 

 



Juraj Říha 
 

Ďakujem za slovo. Pán kolega Vlačiky, mňa trochu mrzí, že zužujeme tú diskusiu na osobu 

pána predsedu pretože ja osobne som mal v Malackách skúsenosť, kde som mal konateľa, 

ktorý mal dôveru aj zastupiteľstva a dokázal nám vyrobiť v mestskej spoločnosti sekeru viac 

ako 400 000 eur. Môžem povedať z vlastnej skúsenosti, ak vás chce človek obrať a môžete 

mať akékoľvek mechanizmy, ako ja som mal nastavené, že vyžadoval som predchádzajúci 

môj súhlas pri objednávkach nad 10 000, tak dokázal deliť predmet na 9998 a nedozvedel som 

sa nič. Čiže naopak a vnímam a nespochybňujem legitimitu vašich slov, vnímam, že župan 

má snahu riešiť tento stav a z vlastnej skúsenosti tak, ako som povedal aký problém máme 

v mestskej spoločnosti, ktorú postupne likvidujeme záväzky a dávame do poriadku, do 

normálu. Takéto veci sa nerobia s hunbukom. Tieto veci sa musia robiť diskrétne a v pozadí. 

Ďakujem.  

 

Juraj Droba  
 

Ďakujem. S faktickou pán poslanec Vlačiky. Nech sa páči. 

 

Martin Vlačiky 
 

Ja len krátka reakcia na pána Bajana. Na jeho mieste by som sa k tejto téme vôbec 

nevyjadroval, pretože RCB a to tá súčasná situácia je jeho dielom a jeho dieťaťom a žneme 

výsledky jeho práce, jeho nastavenia. Takže na jeho mieste by som bol veľmi, veľmi ticho. 

Ďakujem. 

 

Juraj Droba  
 

Ďakujem. S faktickou poznámkou, pardon s príspevkom do rozpravy pán poslanec Buocik. 

Nech sa páči. 

 

Ján Buocik  
 

Ďakujem pekne pán župan. Už som myslel, že sa skoro nedočkám. Trošku na odľahčenie, ale 

možno aj nie. Je také slovenské príslovie, že keď dvaja robia to isté, nikdy to nie je to isté. 

A tuto to platí dvojnásobne. Ja spomeniem, už to tu aj padlo, ale pripomeniem kolegom, že 

naozaj tu stál teda veľmi známy slovenský podnikateľ v decembri a presviedčal nás o tom, že 

tá firma naozaj má v sebe unikátne know-how a že oni tam priniesli ako spoluakcionár unikátne 

know-how a v prípade odkúpenia hovoril o nejakej trhovej cene. To, čo považujem za dôležité, 

odvtedy uplynul necelý polrok a dneska sa rozprávame o výslednej cene 10 centov za 

32% - ný podiel firmy, ktorý áno a už to tu aj niekde padlo, že bez súhlasu Igora Rattaja by 

sme sa do tejto situácie nikdy nedostali. Ale skôr ja to vnímam, že bez intenzívneho tlaku 

vedenia župy by sme sa do tejto situácie nedostali a v tomto zmysle to poďakovanie patrí 

jednak župe, jednak poslancom, pretože sme prijali jedno kľúčové rozhodnutie, predĺžili sme 

nájomnú zmluvu do 30.06.2020. A to bolo úplne, úplne nosné, čo aj mňa presvedčilo o tom, 

že súčasné vedenie BSK to myslí s nápravou stavu v RCB vážne. Lebo tak vlastne celá tá 

kauza vznikla, že tá zmluva sa mala pôvodne predlžovať až do konca roku 2022. A keďže som 

použil na začiatku to slovenské prirovnanie keď dvaja robia to isté, nikdy to nie je to isté, tak 

dovoľte takú ružinovskú skúsenosť spred nedávna. V Ružinove sa kúpil pozemok na 



Štrkoveckom jazere. Znalecký posudok, ktorý si obstarala mestská časť bol na 500 000 euro. 

Finálna cena je 2,2 milióna euro. Preto znova poviem, keď dvaja robia to isté a nadobúdajú 

niečo do majetku samosprávy, nikdy to nie je to isté. Ďakujem pekne. 

 

Juraj Droba  
 

Ďakujem. Ďalšou prihlásenou do rozpravy je pani Kisková so svojim druhým príspevkom. 

 

Mária Kisková 
 

Ďakujem veľmi pekne. Ja sa ešte raz vyjadrím k tomu, k tým reakciám na to, čo som povedala. 

Ja vôbec nepochybujem a to som aj na začiatku povedala o manažérskych schopnostiach 

pána Štefánika. Len vďaka nemu je situácia teraz taká, aká je. Len pán Greksa nemal pravdu 

v tom, že pán Štefánik je tam 3 mesiace. Áno, ako generálny riaditeľ, ale predtým tam pôsobil 

ako ekonomický riaditeľ. A na to som presne poukazovala, že ak niekto bol ekonomický riaditeľ 

roky v RCB, tak vedel o všetkých tokoch a o tom, čo sa v ekonomickej oblasti v RCB deje. 

Zaznelo tu slovo infantilný. Jediné infantilné, čo na tomto procese je, bola zmluva, ktorý vznikla 

pred 10 rokmi a ktorou bola táto spoločnosť založená. Zmluva so všetkými jej dodatkami, ktorá 

umožnila, aby sme sa dnes ocitli v tejto situácií. A na záver ja verím, že toto vedenie župy si 

s tým poradí a bude mať aj našu dôveru, ak uvidíme, že je proces transparentný. Na záver 

chcem povedať, že som položila na minulom zastupiteľstve otázky na ktoré som dodnes 

nedostala odpoveď a verím, že v krátkom čase tieto odpovede dostanem. Ďakujem. 

 

Juraj Droba  
 

Ďakujem. S faktickou poznámkou na pani poslankyňu Kiskovú reaguje pán poslanec Dvoran, 

po ňom pán poslanec Bajan. 

 

Dušan Dvoran 
 

Ja by som chcel len upozorniť na jednu vec. Je tu návrh župy. Všeobecne každý hovorí, že 

s tým súhlasí a stále sa vraciame k tomu, čo sme mali na mimoriadnom zastupiteľstve, 

mimoriadnych komisiách aj všetkému, ale doteraz tu nebolo povedané nič nové. Ja sa teraz 

len pýtam, keďže máme nového generálneho riaditeľa, ktorý je zároveň predseda 

predstavenstva a už máme 100%-né riadenie ako župa, no po tých akciách. teraz je otázka či 

podporíme to, čo je navrhnuté. Ja navrhujem predĺžiť tú nájomnú zmluvu 30.12. Môžem vám 

povedať, že pri tom, čo som robil manažérske funkcie som robil 2001, 91, 2000 vedúceho 

montáži EZ Elektrosystémy na Mochovciach a mal som 250 ľudí svojich, 250 cudzích. 2000, 

2002 som robil riaditeľ našej s.r.o.-čky v Čechách, potom som robil 4 roky výrobného 

námestníka a môžem vám povedať, že k 30.09. niečo končiť, niečo začínať vo firme, kde je 

106 pracovníkov a s ktorými potrebujeme prehodiť zmluvy. Ja doporučujem toho 31.12. z toho 

dôvodu, aby bol ukončený rok a aby sa mohol pripraviť rozpočet. Tak ako máme na tie ostatné 

organizácie, aby sme s tým, čo tu chceme dosiahnuť, aby sme štartovalo od 01.01. a do toho 

31.12. aby sme spravili konsolidáciu. Existuje ešte iná možnosť, predĺžiť nájomnú zmluvu 

o 10 rokov a máme to bez problémov. Ale to nenavrhujem.  

 

 

 



Juraj Droba  
 

Ďakujem. S faktickou na pani poslankyňu Kiskovú pán poslanec Bajan.  

 

Vladimír Bajan 
 

Ďakujem pekne. Ak som použil nesprávne slovo alebo urazil pani Kiskovú, ospravedlňujem sa 

naozaj to nebolo cieľom. Ale niekedy človek vybuchne keď cíti určitú skrivodlivosť. Čo sa týka 

toho celého príbehu nebudem reagovať na iné veci. Len chcem povedať, že pred nejakým 

časom matka porodila dcéru a 10 rokov jej výchova nikomu nevadila. Po desiatich rokoch 

prišla partia, ktorá sa rozhodla, že keďže sa jej nepáči dieťa, tak začne cvičiť matku. Ale potom 

je tu väčšinová partia, ktorá sa rozhodla, že predsa len pokúsi sa zmeniť chod a výchovu tohto 

dieťaťa. Väčšina sa hlási k tomu druhému civilizovanému riešeniu a ja som teda rád, že to 

nakoniec takto skončí. Ale naozaj je to veľmi smutné, ak budeme donekonečna vyvolávať 

duchov z minulosti. Ale už som na to zvyknutý.   

 

Juraj Droba  
 

Ďakujem. S riadnym príspevkom do rozpravy vystúpi ďalej pani poslankyňa Aufrichtová. 

 

Zuzana Aufrichtová 
 

Neodpustím si jednu paralelu, ktorú tu máme keďže pôsobíme na jednom území. Je to prípad 

hlavného mesta Bratislavy, ktoré má na základe kontroly Najvyššieho kontrolného úradu 

identifikovaných viac ako 50 miliónov pohľadávok. Keď som v pozícií poslanca, rovnako ako 

teraz sedia poslanci upozornila na to riadnym článkom, ktorý hodnotil, že treba sa na to pozrieť, 

aktuálne vedenia ma označilo ako hoax, dezinformáciu a niekto kto spochybňuje súčasné 

vedenie. Za týchto okolností si myslím, že poslanec skladá sľub rovnaký na úrovni mesta, 

rovnaký na úrovni župy a nevidím dôvod na nekonzistenciu prečo na jednej strane sa to úplne 

chápe, akože tu je nejaký zlý poslanec, ktorý nepraje vedeniu a na inej úrovni samosprávnej 

sú to hrdinovia. Ja prajem poslancom a úplne chápem ich zanieteniu prečo chcú napraviť, aby 

došlo k náprave. V tomto im fandíme, ale potom tiež nech je tá konzistencia rovnaká na 

všetkých úrovniach kde pôsobia. Ďakujem.  

 

Juraj Droba  
 

Ďakujem. ďalší prihlásený do rozpravy je pán poslanec Pomichal. 

 

István Pomichal 
 

Vážený pán predseda, milé zastupiteľstvo. Tento materiál, ktorý dneska ideme schvaľovať je 

výsledkom niekoľko desiatok hodín rokovaní a niekoľko desiatok kontrol, ktoré boli urobené. 

Na stole lepší návrh nemáme ako dneska ideme schvaľovať a ja si myslím, že keď chceme 

fakt tie veci dotiahnuť do konca a zistiť skutočne čo sa v tejto firme udialo tak treba získať čas, 

treba získať podiely tejto spoločnosti a treba všetko kľudne a čestne vyšetriť. Ja si myslím, že 

tým, že predložíme a kúpime podiely akcie máme všetky právomoci k tomu, aby sme uzavreli 

minulosť, respektíve riešili aktuálne otázky, ktoré musíme riešiť. Predĺžením zmluvy získame 

čas a trestnoprávne veci ako tu dneska bolo povedané, podozrenia ktoré sú, tak tam 

jednoznačne hlavný kontrolór má kompetenciu a on mal podozrenie, že dal to vyšetriť. tak to 



beží, to nič na tom nezmení, takže keď niekto spochybil, tak to vyšetria orgány činné v trestnom 

konaní ale pán župan a vedenie tohto zastupiteľstva urobil kroky, aby sme vyriešili veci tak, 

ako sú a našli skutočnú pravdu. A keď niekto spochybil nie sme my tu na to, aby sme niekoho 

súdili a obviňovali ale sme za to, aby sme veci vyriešili. Pán Říha krásne pomenoval veci, že 

keď niekto dôverná osoba sa podozrieva, že niečo zneužila môže, tak to treba vyšetriť, treba 

nájsť konkrétnych vinníkov ale nie je to naša kompetencia poslancov. Na to sú kontrolné 

orgány. Ten proces je veľmi zložitý a teraz máme tu informáciu v podstate novú, zoznam tých 

veriteľov, ktorí majú tie faktúry vystavené, nejakým spôsobom schválené, objednané, 

vysúťažené či tam treba vyrovnať. A keď zoberieme celkový rozpočet RCB-čky, tak v podstate 

my sme ten schválili. Pamätám si obdobie, keď ešte pani bývalou predsedkyňou finančnej 

komisie sme riešili konkrétne investície krok za krokom a návezné tie kontroly, takže ten 

mechanizmus sa zlepšuje z roka na rok. Odsúhlasme tento materiál a aj tak sa k tomu vrátime 

v budúcnosti, takže ďakujem. 

 

Juraj Droba  
 

Ďakujem. S faktickou poznámkou na pána poslanca Pomichala pán poslanec Pekár. 

 

Dušan Pekár 
 

Ďakujem pekne za slovo pán predseda. Áno dnes rozhodnutím sa stávame 100%-ným 

akcionárom RCB a. s. a tie ďalšie krky budú, určite budú na ďalších zastupiteľstvách a to sa 

bude určite týkať financií. Ale aby som bol trochu aj vtipný. Dnes kupujeme menovitú hodnotu 

akcií 10 600 024 eur a to je podiel predstavujúci 32% akcií za 10 centov. Koľko bude trhová 

hodnota 100% akcií RCB, keď ich bude vlastniť župa? Určite to nebude nominálny podiel. 

Ďakujem. 

 

Juraj Droba  
 

Ďakujem. S faktickou poznámkou pani vicežupanka Ožvaldová. 

 

Alžbeta Ožvaldová 
 

Pán župan ďakujem veľmi pekne za slovo. Dovoľte mi, aby som sa poďakovala, aj tuto to musí 

odznieť pánovi županovi, ale pani riaditeľke a jej celému tímu, ktorý tu dlhé mesiace 

nepracovali 8 a pól hodín ale množstvo hodín na tom, aby sme dospeli dnes k tomuto 

materiálu. ďakujem vám veľmi pekne. 

 

Juraj Droba  
 

Ďakujem. Ak dovolíte, tak udelím slovo pani riaditeľke úradu a ukončujem týmto diskusiu 

a záverečné slovo bude mať pani riaditeľka úradu a potom ešte ja poviem na záver pár slov. 

 

Patrícia Mešťan 
 

Budem stručná. Tiež som sa chcela poďakovať môjmu tímu, najužšiemu tímu, ktorý 

nekonečne veľa na tom pracoval, nekonečne veľa úsilia, inteligencie do toho vložil 

a odbornosti. Neviem či by sa to podarili na každom úrade a za každého vedenie a to sa 

nechválim samu seba ale môj tím. Takže som naň pyšná. Ja mu ďakujem. Tie kroky, ktoré 



budú nasledovať sú, myslím, že každý uvidíte, pre každého absolútne transparentné a našim 

prioritným záujmom od môjho nástupu bolo dať veci doporiadku, dať veci tak, aby sme ich 

vedeli odpočítavať pred každým z vás. Pred každou z vás pani poslankyne, pán poslanec 

Vlačiky. Pred každým z vás, ktorý tu sedíte. Takže čo dnes ideme schvaľovať a čo je veľmi 

jednoduché na pochopenie, myslím už po tých všetkých stretnutiach je, že ideme už veci 

meniť. Posúvať ich dopredu. Ideme urobiť druhý, najdôležitejší krok taký, okrem nájomnej 

zmluvy samozrejme, aby sme si vedeli zákonnú povinnosť spĺňať z titulu funkcie nášho kraja, 

nášho BSK, kde ste aj vy poslancami. Ale ten druhý odkúp 32%-ného podielu minoritného 

akcionára, ktorý je zásadný a ktorý sa nám podarilo. Ktokoľvek si môžete čokoľvek o tom 

myslieť za 10 centov a nebolo to samozrejmé áno druhého partnera. Čiže to bolo niekoľko kôl 

rokovaní. Za 10 centov sa nám podarilo vyrokovať a tým získavame ak sa nám podarí túto 

zmluvu samozrejme keď dáte županovi uzavrieť. Získavame čo sme od začiatku za môjho 

príchodu chceli získať zmenu zmluvy. Zmenu čo sa týka predmetu a hlavne cenníka. To ste 

chceli každý jeden z vás. Dnes sa nám to môže podariť. Takže ďakujem za hlasovanie.  

 

Juraj Droba  
 

Ďakujem. Ja chcem skonštatovať, že od toho novembrového zastupiteľstva keď sme si 

povedali, že ideme robiť audit a ideme hľadať nové riešenie prešlo asi 7 mesiacov. Za tých 

7 mesiacov naozaj niekoľko ľudí na úrade veľmi tvrdo pracovalo. Pracovalo aj ďaleko nad 

rámec 37,5 hodín za týždeň, čo je podľa našich pravidiel teda bežný pracovný týždeň. Krátka 

sumarizácia udalostí. RCB mala prvú zmluvu so župou od roku 2009, tá súčasná donedávna 

platná bola od roku 2012. Takže zdedil som niečo, čo tu bolo už 10 rokov. Od januára 2018, 

to znamená necelý mesiac po mojom nástupe sme začali ako úrad vracať alebo rozporovať 

prvé faktúry RCB. Tá firma napriek tomu, že minoritný akcionár mal len 32% tak de jure aj de 

facto tú firmu ovládal a riadil. Už pri mojom nástupe som prevzal sekeru 1,6 milióna, ktorá 

v tejto firme bola a dovoľte keď sa bavíme o teoretickej hodnote podielu, teda hodnoty 

0,1 eura, tak je síce pravda, že firma je v červených číslach ale druhá pravda je, že súčasná 

zmluva by platila ešte 2 a pól roka až do decembra 2022. Ak rátam 13,2 milióna ročne, ktoré 

si táto firma mohla nárokovať voči RCB, tak tu máme balík cca 33 miliónov eur, ktoré keby pán 

Rattaj chcel byť veľmi zlý, tak môže rôznymi súdnymi cestami a obštrukciami trvať na tom, že 

ešte 33 miliónov ešte pretečie cez RCB pokiaľ sa vytvorí nový vzťah. takže nebavíme sa dnes 

o tom, že kupujeme haraburdu za 10 centov. Bavíme sa o tom, že župa by ešte mohla mať 

záväzok 33 miliónov eur na najbližšie 2 roky. Našim cieľom je tento vzťah úplne vyčistiť 

a chceme úplne nanovo vybudovať cestarinu 21. storočia plne v réžií župy a plne v kontrole 

vás poslancov. Ja som si povedal, že chceme to naozaj robiť tak, že budete mať prehľad 

o každej jednej transakcii, ktorá medzi župou a RCB prebehne. Budete vidieť dodávateľské 

faktúry, budete v podstate mať prístup úplne ku všetkému. A pre mňa to je tak isto úľava lebo 

chcem aby sme to spolu s poslaneckým zborom vyčistili a odprezentovali ako niečo, čo sme 

dali kraju a čo bude fungovať. Takže ďakujem veľmi pekne. Myslím si, áno ešte k tým 

rokovania. Nemyslite si, že to bolo také úplne jednoduché, že druhý akcionár sa len tak 

z ničoho nič bol ochotný vzdať svojho podielu keď tam ešte stále visela platná zmluva na 

2 a pól roka. Je to naozaj o tom, že sme veľmi úpenlivo, intenzívne rokovali a nakoniec to malo 

úspech. Ja si myslím, že to čo teraz robíme je 100%-ný posun vpred a chcem sa vám veľmi 

pekne poďakovať za vašu súčinnosť a podporu a chcem poďakovať aj za kritické poznámky 

lebo si ich vážim a posúvajú nás vpred. Ďakujem. Ešte by som chcel povedať, že 

autoremedúrou prijímam návrh pani vicežupanky a tým pádom vlastne budeme súčasťou 



hlasovania bude aj to predĺženie nájomnej zmluvy do 31.12.2020. ďakujem. Ešte s faktickou 

pani vicežupanka Pätoprstá. 

 

Elena Pätoprstá 
 

Ja len pre záznam historický aby ste vedeli kto bol v predstavenstve, ktoré riadi RCB-čku 

v období kedy tu ešte pán župan nebol. Pôjdem od konca. Bol to Ján Vuster, Jindřich Šafář, 

inžinier Dušan Prokop, inžinier Róbert Pinter, ktorý bol spoločníkom spolu s pánom Kaliňákom 

a Jánom Počiatkom, inžinier Roman Krasňaský, doktor Rudolf Kanka, Roman Masár, ktorý bol 

okresným Smerácky šéfom, Ľudovít Oravec, doktor Dzurík, doktor Milan Valašík, Igor Rattaj 

a Václav Mede. 

 

Juraj Droba  
 

Ďakujem. Dovoľte aby som uzavrel rozpravu a odovzdal slovo návrhovej komisii. 

 

Zuzana Aufrichtová 
 

Ďakujem. Návrhová komisia predkladá na hlasovanie uznesenie ako vám bolo doručené 

s materiálom. Súčasťou je zmena autoremdúrou osvojenej zmeny predloženia doby trvania 

zmluvy o nájme na dobu do 31.12.2020. Ďakujem. 

 

Juraj Droba  
 

Ďakujem. Poprosím vás o prezentáciu a hlasovanie teraz.  

 

Hlasovanie č. 5  
 

Ďakujem. Konštatujem, že ZA hlasovalo 44 poslancov, PROTI nebol nik, nik sa nezdržal. 

Uznsenie bolo prijaté tak, ako bolo predložené. Dovoľte, aby som ukončil bod číslo 3 programu 

a otvoril bod číslo 4. Prepáčte ukončili sme bod číslo 2 rozpravy, prechádzame k bodu číslo 3. 

 

Bod č. 3  
 

Návrh majetkovoprávneho vysporiadania časti areálu bývalého Stredného odborného učilišťa 

na Starej Vajnorskej č. 14, katastrálne územie Nového Mesta, ako prípad hodný osobitného 

zreteľa. Poprosím pána Matúša Šaraya, vedúceho právneho oddelenia, aby nám tento 

predkladaný materiál uviedol. 

 

Matúš Šaray 
 

Ďakujem veľmi pekne za slovo. Pani poslankyne, páni poslanci budem sa snažiť byť naozaj 

maximálne stručný vzhľadom na to, že tento materiál sme mali už opakovane a to čo máte na 

stole je vlastne výsledok uznesenia, ktoré sme spoločne prijali v decembri 2019, kde sme 

schválili zámer majetko-právneho usporiadania a presne v zmysle tohto schváleného zámeru 

je aj dnes predložený tento materiál. Len v krátkosti. Vysporiadavame, prevádzame vlastnícke 

právo len v spoluvlastníctve budovy a pozemok pod ňou. To je jediný prevod. Všetko ostatné 

s rieši nájomnými vzťahmi s podielovým spoluvlastníkom, respektíve s prevádzkovateľom 

telocvične a riešime si hlavne, je tam množstvo vecných bremien, ktorými si vysporiadavame 



prístup k našim ostatným majetkom, ktoré v rámci areálu máme. Veľkým benefitom pre župu 

je zriadenie vecného bremena v prospech užívania dvoch poschodí na tejto administratívnej 

budove, kde budú zrekonštruované a dané nám do užívania nazvime to štartovacie byty pre 

učiteľov alebo zamestnancov sociálnych služieb v pôsobnosti samosprávneho kraja. Návrh 

prešiel hovorím opakovane komisiami. Získal podporu. V materiály boli doplnené len stručné 

informácie ohľadom komunikácie aj s ďalšou spoločnosťou, ktorá aj vás priamo oslovovala. 

Máte tam dopodrobna vysvetlenú celú tú chronológiu. takže už na poslednom rokovaní komisií 

v podstate nepadli žiadne pripomienky, návrhy na vylepšenia. takže poprosím aj tu o podporu 

a teda upozorňujem je to celý materiál je predložený ako osobitný zreteľ, takže je tam 

kvalifikovaná väčšina. Ak sú ešte otázky nejaké, nech sa páči. Ďakujem za podporu. 

 

Juraj Droba  
 

Ďakujem. Dovoľte, aby som otvoril rozpravu k tomuto bodu programu. Ako prvý sa prihlásil do 

rozpravy pán poslanec Pekár. 

 

Dušan Pekár 
 

Ďakujem veľmi pekne za slovo pán predseda. Tak ako povedal predrečník alebo v úvodnom 

slove zaznelo, že opakovane je predkladaný materiál, tretí alebo štvrtý krát je tento materiál 

predkladaný. Naposledy to bolo na ostatnom zastupiteľstve v Starej tržnici. V Národnej rade 

je zaužívaná prax keď neprejde návrh, tak pol roka nie je podaný. Tu sa mi zdá neuveriteľne 

intenzívna činnosť župy na to, aby tento materiál bol schválený. Ja som sa už v minulosti 

vyjadril, že nepodporím materiál, takže aj teraz nebudem hlasovať za tento materiál a ešte 

niekoľko poznámok. Vždy keď predáva obec, v tomto prípade župa župný majetok, hľadajú sa 

dôvody nízkej ceny. Dávam do pozornosti naozaj 99,09 eura za meter štvorcový ale je to tak, 

že šak je tam budova, sú tam ťarchy a potrebujeme sa dostať na svoj pozemok, tak preto je 

taká nízka cena. Ale v opačnom prípade keď súkromná spoločnosť predáva majetok obci, tak 

sa ide veľmi ústretovo voči týmto cenám. Nehovorím, nepaušalizujem ale dávam do pozornosti 

tiež poslednú kúpu pozemku v Bratislave v Ružinove za neuveriteľne astronomickú sumu. 

Takže asi by som sa veľmi hanbil keby som predal pozemok za 99 euro v Bratislave pri Zlatých 

pieskoch. Ďakujem. 

 

Juraj Droba  
 

Ďakujem. S faktickou poznámkou pán poslanec Dvoran. 

 

Dušan Dvoran 
 

Ja by som sa nehanbil, ja budem hlasovať ZA, ale chcem povedať jednu vec. Bol to jeden 

z posledných bodov v Starej tržnici a vtedy keď sme hlasovali sme boli ledva 

uznášaniaschopní. Keby niekto vytiahol, bolo nás asi 35 a 28 bolo ZA. Kvôli tomu, že tam bola 

treba 3/5 väčšina to neprešlo o 2 hlasy. To bol problém a ja verím, že bez problémov. 

 

Juraj Droba  
 

Poprosím o kľud v sále. 

 



Dušan Dvoran 
 

Ja verím, že dnes toto bez problémov príde, prejde, lebo keby tam tí poslanci boli, tak bolo 

vidieť jednoznačne, že tá drvivá väčšina keď si pozriete to hlasovanie bola ZA. A verím tomu, 

že to tak bude i dneska.  

 

Juraj Droba  
 

Ďakujem veľmi pekne. Ďalší do rozpravy prihlásený je pán poslanec Buocik. 

 

Ján Buocik 
 

Ďakujem pekne pán predseda. Bez dlhých rečí týmto dávam pozmeňovací návrh, aby sa 

zmenila kúpna cena v tej prvej časti, ktorou kupujeme, kupujeme podiel na tej stavbe zo 

410 000 na 510 000. Tým sa celková kúpna cena mení na 570 000 euro. Odovzdám ho 

návrhovej komisii. Ďakujem pekne. 

 

Juraj Droba  
 

Ďakujem. Prosím návrhovú komisiu, aby evidovala tento pozmeňovací návrh a odovzdávam 

slovo v rozprave pani vicežupanke Pätoprstej.   

 

Elena Pätoprstá 
 

Ďakujem veľmi pekne. Ja si myslím, že práve tento materiál je typickým príkladom prečo je 

urobený osobitným. /šum v sále/ 

 

Juraj Droba  
 

Poprosím vás o kľud v sále. Prepáčte. Z úcty jeden voči druhému prosím vás. Tým skôr to 

budeme mať za sebou. 

 

Elena Pätoprstá 
 

Chcem vás veľmi pekne poprosiť, aby ste zohľadnili možno cenu, ktorá sa vám nezdá pán 

poslanec. Dôvodom je práve osobitý zreteľ kde sa naozaj župa veľmi snažila aby bola 

zodpovedným zástancom záujmov občanov a ako keby vlastníkom vlastných, vlastného 

majetku. To zhodnotenie vidíte na tej časti Prílohy, kde si môžete preklikať akým spôsobom 

sa scelili pozemky, ktoré tie malé kúsočky nemali absolútne žiadnu cenu. Teraz vlastne 

získavame scelenie pozemkov. Celý ten proces bol veľmi komplikovaný aj na rokovanie, aby 

sa dosiahol tento konsenzus. Aby sa tie jednotlivé pozemky scelili a tým pádom zvýšili našu 

cenu. To znamená, v tej nižšej cene je zároveň zvýšenie ceny nášho vlastného majetku, jeho 

zhodnotenie. Druhý samozrejme ten pohľad na osobitý zreteľ sú výhody, ktoré dúfam, že vás 

presvedčia v budúcnosti a to je zhodnotenie celého územia, ktoré dostane omnoho vyššiu 

kvalitu ako teraz. Vy hovoríte, že sú to pozemky pri Zlatých pieskoch no je to Stará Vajnorská, 

ktorú všetci poznáme ako naozaj mimoriadne nepríjemný a priestor na bývanie. Všetky tie 

operácie, ktoré sú zazmluvnené, to znamená skvalitnenie toho územia, parkovanie, zelené 

plochy, športoviská, detské ihriská na našich pozemkoch zhodnocujú náš majetok podobne 

ako sa to stalo pri tej telocvični, ak si ju veľmi dobre pamätáte, veď ste bol prítomný. Bola to 



zdevastovaná telocvičňa, ktorá teraz má špičkové pingpongové zápasy medzinárodného 

charakteru a je to náš majetok, ktorý bol mimoriadne zhodnotený. Čiže je to solídny partner 

preto sú aj tie vzťahy tvrdo zabezpečené zmluvami. ja vám môžem dať osobne, samozrejme 

zabudla som na tú najdôležitejšiu vec a to je vlastne 36 bytov pre ľudí, ktorých akútne 

potrebujeme v rámci zamestnania nejakým spôsobom zabezpečiť aj ubytovaním. 36 bytov, 

ktoré budú pre našich sociálnych zamestnancov do ktorých nemusíme my investovať, ale 

investuje ten ktorý nám v podstate dáva záložné právo. Je to osobitý zreteľ, ktorý bol veľmi 

tvrdo vyrokovaný.   

 

Juraj Droba  
 

Ďakujem veľmi pekne. Neevidujem žiadne ďalšie prihlášky do rozpravy. Rozpravu uzatváram, 

odovzdávam slovo návrhovej komisii. Nech sa páči. 

 

Zuzana Aufrichtová  
 

ďakujem. Ideme hlasovať o pozmeňovacom návrhu poslanca Buocika, ktorý navrhol zvýšenie 

kúpnej ceny a to odplatou vo výške 510 000 eur, ktorý sa premietne do spoločnej úhrady vo 

výške 570 eur, môžeme to aj 580 000 eur. Opravujem, 570 000 eur.  

 

Juraj Droba  
 

Ak tomu správne rozumiem, tak najprv hlasujeme o pozmeňovacom návrhu pána poslanca 

Buocika. takže dovoľte, aby sme o pozmeňovacom návrhu hlasovali teraz. 

 

Hlasovanie č. 6 
 

Ďakujem, konštatujem, že ZA hlasovalo 16 poslancov, PROTI 6, ZDRŽALO SA 21, takže 

uznesenie, respektíve pozmeňovací návrh nebol prijatý. A teraz pôjdeme hlasovať. 

Odovzdávam opäť slovo návrhovej komisii.   

 

Zuzana Aufrichtová 
 

Áno, takže ideme hlasovať o pôvodnom návrhu. Návrhová komisia predkladá na hlasovanie 

uznesenie tak, ako bolo doručené s materiálom. 

 

Juraj Droba  
 

Ďakujem. Poprosím, aby ste sa prezentovali a hlasovali teraz. 

 

Hlasovanie č. 7  
 

Ďakujem. Konštatujem, že ZA hlasovalo 39 poslancov, PROTI nebol nikto, ZDRŽALO SA 6 

poslancov. Uznesenie bolo prijaté. Uzatváram týmto bod číslo 3 dnešného programu 

a otváram bod číslo 4. 

 

 

 



Bod č. 4 
 

Informácia o vybavení interpelácií pani poslankyne Bratislavského samosprávneho kraja 

doktorky Márie Kiskovej zo dňa 29. mája 2020. Poprosím pani riaditeľku Patríciu Mešťan, aby 

tento bod uviedla. 

 

Patrícia Mešťan 
 

Ďakujem za slovo pán predseda. Na poslednom zasadnutí Zastupiteľstva BSK boli podané 

dve interpelácie od pani poslankyne Kiskovej. Na predmetnú interpeláciu bola zo strany úradu 

v zákonnej lehote zaslaná písomná odpoveď, pričom samotné texty interpelácií sú spolu 

s odpoveďami úradu súčasťou materiálu, ktorý vám bol k tomuto bodu rokovania dodaný.  

 

Juraj Droba  
 

Ďakujem. Otváram rozpravu k tomuto bodu programu. Neevidujem, aha. Do rozpravy sa 

prihlásila pani poslankyňa Kisková. 

 

Mária Kisková 
 

Ďakujem veľmi pekne. Ďakujem za odpovede a ako som povedala už v predchádzajúcom 

príspevku ja som s tými odpoveďami nebola stotožnená a nespokojná a preto som požiadala 

druhým listom vedenie župy o odpovede a teda budem čakať na tie doplňujúce odpovede. 

Ďakujem. 

 

Juraj Droba  
 

Ďakujem veľmi pekne. Neevidujem žiadne ďalšie príspevky do rozpravy. S reakciou pani 

riaditeľka úradu Mešťan. 

 

Patrícia Mešťan 
 

Pani poslankyňa dnes vám to bude odoslané. ďakujem. 

 

Juraj Droba  
 

Ďakujem a teraz odovzdávam slovo návrhovej komisii. 

 

Zuzana Aufrichtová 
 

Návrhová komisia predkladá na hlasovanie uznesenie v znení Zastupiteľstvo Bratislavského 

samosprávneho kraja po prerokovaní materiálu berie na vedomie Informácie o vybavení 

interpelácií pani poslankyne Bratislavského samosprávneho kraja doktorky Márie Kiskovej zo 

dňa 29. mája 2020. 

 

Juraj Droba  
 

Ďakujem. Dovoľte, aby som vás vyzval k prezentácií a hlasovaniu teraz. 

 



Hlasovanie č. 8  
 

Ďakujem. Konštatujem, že ZA hlasovalo 33 poslancov, ZDRŽALO SA 8. Uznesenie bolo 

prijaté. Uzatváram bod číslo 4 a otváram bod číslo 5 programu. 

 

Bod č. 5 
 

Návrh na predaj bytu číslo 44, na Silvánovej 35 v Pezinku z dôvodu hodného osobitného 

zreteľa. O úvodné slovo poprosím pána Šaraya. 

 

Matúš Šaray 
 

Ďakujem pekne. Vážené pani poslankyne, páni poslanci tento materiál predkladáme 

v nadväznosti opäť na zámer, ktorý bol týmto zastupiteľstvom schválený, kde sme si prešli 

celú tú chronológiu procesu deinštitucionalizácie DSS Merema, kedy pôvodne tieto byty boli 

kúpené na tento účel. Následne po odbornom prehodnotení bolo zistené, že nie sú celkom na 

tento účel vhodné. Premietlo sa to v zmene projektu deinštitucionalizácie, ktorý ste opäť tu 

schválili. Výsledkom bola kúpa rodinného domu v Modre, ktorá sa priebežne realizuje a na 

základe toho bolo aj týmto zastupiteľstvom rozhodnuté o určení, že tieto byty sa tým pádom 

stali prebytočné a bol navrhnutý spôsob ich predaja, kde priamo toto zastupiteľstvo zaviazalo 

úrad uzatvoriť zmluvu s príslušnou realitnou kanceláriou, ktorá zastupuje stavebníka. Ten 

našiel záujemcov na jeden aj ten ďalší byt, ktorý máme v ďalšom bode rokovania a v zmysle 

toho zámeru, ktorý máme schválený je tento materiál predložený. Technická len stránka, 

potrebovali sme nájsť kupujúceho, ktorý je schopný vyplatiť tieto byty v hotovosti, pretože na 

majetok samosprávneho kraja nie je možné zriadiť záložné právo, to znamená realizovať to 

formou hypotéky. Vzhľadom na to, že to je predkladané ako prípad hodný osobitného zreteľa 

aj v zmysle toho predchádzajúceho uznesenia vyžaduje sa 3/5 väčšina, takže poprosím o vašu 

podporu. Ďakujem. 

 

Juraj Droba  
 

Ďakujem. Otváram rozpravu k tomuto bodu programu. Neevidujem žiadne, evidujem pána 

poslanca Pekára s príspevkom do rozpravy. Nech sa páči. 

 

Dušan Pekár 
 

Ďakujem veľmi pekne za slovo pán župan. My sme na komisii diskutovali o tomto materiáli 

a áno je pripravený na základe uznesenia ale padlo tam spochybnenie osobitného zreteľa. Ja 

som si pozrel dôvody, naozaj dôvody osobitného zreteľa sú vymenované respektíve 

v metodickom usmernení ministerstva osobitný zreteľ sa na prevod majetku sa použije na 

verejnoprospešné účely napríklad poskytovať starostlivosť zariadenia sociálnych služieb, 

zdravotníckemu zariadeniu, škole, školskému zariadeniu na prevody majetku malej hodnoty, 

alebo pozemkov nízkej výmery ako aj prevody garáží, ateliérov alebo nebytových priestorov 

do vlastníctva nájomcu. Čiže mám s týmto problém a naozaj aj v minulosti niektoré osobitné 

zretele boli spochybnené a teraz predávame byt, ktorý nemá nájomcu, predávame osobitným 

zreteľom teda žiadateľa, ktorý už asi je známy alebo teda bude známy, ale v Ružinove už 

niekoľko, neviem či desiatkov rokov, ale veľmi dlho používame dražbu pri predaji bytov, keď 

sme dostali súhlas primátora a by ste sa divili, ako sa cena vyšplhala keď prebiehala dražba. 



Hovorím to preto, lebo tieto všetky poznámky padli na majetkovej komisii a ja by som 

odporúčal aj tento materiál aj ďalší stiahnuť a predávať tieto voľné byty inou formou ako 

osobitným zreteľom. Ďakujem. 

 

Juraj Droba  
 

Ďakujem. Ďalšou prihlásenou do rozpravy je pani poslankyňa Hudáková. 

 

Mária Hudáková 
 

Ja len chcem povedať, že áno na majetkovej komisii toto neprešlo a chcela by som aj touto 

cestou poprosiť naše právne oddelenie a pána Šaraya, aby naozaj zo všetkých možných 

pohľadov právnych pripravoval tieto veci, aby sme sa nedostali do situácie ako sme dnes. 

Podobne v podobnej situácií sme boli aj pri Starej Vajnorskej. Takže naozaj to, že tie materiály 

boli stále v tomto duchu pripravované a nebolo nám dané na výber, alebo vysvetlený celý ten 

osobitný zreteľ, došlo sa na to až teraz tak potom po tej rozprave na majetkovej komisii sme 

v podstate boli proti. Nie sme proti tomu predaju, aby sa uskutočnil, ale proti tej forme 

osobitného zreteľa, lebo možno do budúcnosti budú s tým problémy.   

 

Juraj Droba  
 

Ďakujem. Ďalším prihláseným do rozpravy je pán poslanec Dolinay. 

 

Vladimír Dolinay 
 

Ďakujem za slovo. Ja len možno k tomu, čo spomínal pán poslanec Pekár, že ísť formou 

dražby. Ale veď to je práve to, čo sme si odsúhlasili už tu na tomto zastupiteľstve práve túto 

formu ešte niekedy v decembri mám ten pocit, minulého roka. Vtedy keby zaznelo to, že do 

dražby tak asi bavme sa len tu už je to v takom štádiu, že či je to možné vrátiť. A áno, bavili 

sme sa aj na komisiách o tej forme. Od pána Šaraya sme mali nejaké vysvetlenie. Mne to 

postačovalo, že malo by to byť v poriadku, ale možno keby zaznelo, že prečo je to práve s tým 

osobitným zreteľom, prečo je to práve teraz, tak možno by to bolo asi fajn. Aby sme naozaj 

mali istotu, že je to právne poriadku aj takto.   

 

Juraj Droba  
 

Ďakujem. Ukončujem rozpravu a záverečné slovo odovzdávam pánovi Šarayovi. 

 

Matúš Šaray 
 

Ďakujem. Áno, tak ako povedal pán poslanec Dolinay v podstate bola to nejaká chronológia. 

Máme tu schválený zámer, to znamená, momentálne technicky sa úrad ani nemohol nič iné 

predložiť, ale stojím si za tým, ešte raz za tie roky myslím si, ktorí ma poznáte nebudem 

predkladať a podpisovať materiál s ktorým by som nebol uzrozumený. Áno pás poslanec 

Pekár to usmernenie poznáme ho samozrejme, je ale brané v tomto prípade si ale myslím, že 

je trošku vytrhnuté z kontextu, pretože my tu máme širší zámer. Je tu veľký proces, alebo 

projekt deinštitucionalizácie a v tomto v rámci týchto mantinelov sme hľadali riešenia a kroky 

a ten dôvod, ktorý je tam odôvodnený práve tým, že je to najvhodnejšia forma, ktorú sme si tu 

povedali, že touto cestou pôjdeme a je tam vysvetlená celá tá chronológia, že vlastne tieto 



financie, ktoré sme medzi časom vynaložili sú znova použité na proces deinštitucionalizácie. 

Čiže zabezpečovania sociálnych služieb pre veľkú skupinu prijímateľov. Takže v tomto duchu 

ja naozaj za tým osobitným zreteľom si stojím. Samozrejme, môžu byť názory rôzne. 

Neexistuje zákonná definícia osobitného zreteľa. Neexistuje. každý prípad je individuálny, ale 

v tomto prípade si myslím, že tento spôsob je na mieste. Ďakujem. 

 

Juraj Droba  
 

Ďakujem. Ukončujem rozpravu a odovzdávam slovo návrhovej komisii. 

 

Zuzana Aufrichtová 
 

Návrhová komisia predkladá na hlasovanie uznesenie tak, ako vám bolo doručené spolu 

s materiálom.  

 

Juraj Droba  
 

Poprosím teraz ctené panie poslankyne a pánov poslancov, aby hlasovali, prezentovali sa. 

Upozorňujem, že potrebujeme 3/5 väčšinu hlasov. 

 

Hlasovanie č. 9 
 

Ďakujem. Konštatujem, že ZA hlasovalo 39 poslancov a poslankýň. PROTI nebol nik, štyria sa 

ZDRŽALI. Uznesenie bolo prijaté. Týmto ukončujem bod číslo 5 nášho dnešného programu 

a otváram bod číslo 6. 

 

Bod č. 6 
 

Návrh na predaj bytu číslo 66, na ulici Silvánová 35 v Pezinku z dôvodu hodného osobitného 

zreteľa a slovo opäť odovzdávam pánovi Šarayovi. 

 

Matúš Šaray 
 

Úvodné slovo bolo povedané to isté, čo bolo predchádzajúci materiál. Ďakujem. 

 

Juraj Droba 
 

Ďakujem. Otváram rozpravu. Neevidujem žiadnu prihlášku do rozpravy. Uzatváram rozpravu. 

Odovzdávam slovo návrhovej komisii. 

 

Zuzana Aufrichtová 
 

Návrhová komisia predkladá na hlasovanie uznesenie tak, ako vám bolo doručené spolu 

s materiálom.  

 

Juraj Droba 
 

Ďakujem. Poprosím, aby ste teraz hlasovali. 

 



Hlasovanie č. 10  
 

Ďakujem. Konštatujem, že uznesenie bolo prijaté. ZA hlasovalo 37 poslankýň a poslancov, 

PROTI nebol nikto, ZDRŽALI SA štyria. Ukončujem bod číslo 6 dnešného programu a otváram 

bod číslo 7.  

 

Bod č. 7 
 

Návrh na schválenie zriadenia vecných bremien v katastrálnom území Grinava na majetku 

BSK. Pán Šaray, slovo je opäť vaše. 

 

Matúš Šaray 
 

Ďakujem pekne. Vážené pani poslankyne, páni poslanci v tomto prípade ide o vyriešenie 

nazvem to príjazdovej komunikácie, alebo časti príjazdovej komunikácie na začiatku Pezinka 

pri obchodnom centre Kaufland, kedy týmto materiálom zriaďujeme vecné bremeno 

v prospech mesta Pezinok na vedenie inžinierskych sietí čo sa týka osvetlenia chodníkov 

a komunikácií. Zriaďujeme si aj my pre nás vecné bremeno zase na pozemku mesta, pretože 

tam je umiestnená zastávka autobusov a zriaďuje sa aj vecné bremeno v prospech 

vodárenskej spoločnosti na vedenie inžinierskych sietí. Takže všetky tieto formy majú 

verejnoprávny charakter. Materiál prešiel komisiami bez pripomienok. Poprosím o jeho 

podporu. Ďakujem. 

  

Juraj Droba 
 

Ďakujem. Otváram rozpravu k tomuto bodu programu. Neevidujem žiadnu prihlášku do 

rozpravy, takže rozpravu ukončujem. Odovzdávam slovo návrhovej komisii.  

 

Zuzana Aufrichtová 
 

Ďakujem. Návrhová komisia predkladá na hlasovanie uznesenie tak, ako vám bolo doručené 

spolu s materiálom.   

 

Juraj Droba 
 

Ďakujem. Poprosím panie poslankyne, pánov poslancov aby hlasovali.  

 

Hlasovanie č. 11 
 

Konštatujem, že ZA hlasovalo 42 poslankýň a poslancov. Nikto nebol PROTI, nikto sa 

NEZDRŽAL. Uznesenie bolo prijaté. Ukončujem bod číslo 7 programu a otváram bod číslo 8. 

 

Bod č. 8 
 

Chcem vás informovať o tom, že body číslo 8 a 9 síce nezlučujeme, ale úvodné slovo k nim 

bude spojené a prednesie ho pani riaditeľka úradu Patrícia Mešťan. 

 
 
 



Patrícia Mešťan 
 
Ďakujem pán predseda. Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, predmetom oboch 
uvedených bodov je návrh na schválenie VZN, ktorými sa zriaďujú Spojená škola Ostredkova 
a Spojená škola Pankúchova. Zámer na zriadenie oboch spojených škôl schválilo 
Zastupiteľstvo BSK na svojom rokovaní dňa 29. marca 2019. Zároveň boli v oboch prípadoch 
schválené  dohody o zriaďovateľovi. V prípade Spojenej školy Ostredkovej je to dohoda medzi 
BSK a mestskou časťou Ružinov. V prípade Spojenej školy Pankúchova je to dohoda medzi 
BSK a mestskou časťou Petržalka. Na základe uvedených dohôd bude zriaďovateľom oboch 
spojených škôl Bratislavský samosprávny kraj. Rovnako v oboch prípadoch bol návrh na 
zriadenie školy prerokovaný a odporučený na zaradenie do siete škôl a školských zariadení 
v Územnej školskej rade BSK a v Krajskej rade pre odborné vzdelávanie a prípravu v BSK. Na 
základe uvedeného dôjde od 3. septembra 2020 k zriadeniu Spojenej školy Ostredkova 
s organizačnými zložkami Základná škola Ostredkova a Stredná športová Ostredkova so 
súčasťou Školská jedáleň Ostredkova. A k zriadeniu Spojenej školy Pankúchova 
s organizačnými zložkami Základná škola Pankúchova a Gymnázium Pankúchova so 
súčasťou Školský klub detí Pankúchova a Školská jedáleň Pankúchova. Oba návrhy VZN boli 
zverejnené v zákonnej lehote a neboli k nim doručené žiadne pripomienky. Materiály zároveň 
prešli všetkými komisiami Zastupiteľstva BSK bez pripomienok. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Otváram rozpravu k bodu č. 8. Ako prvá sa do rozpravy prihlásila pani poslankyňa 
Ovečková, nech sa páči. 
 
Lýdia Ovečková 
 
Ďakujem veľmi pekne za slovo. Ja by som chcela veľmi pekne poďakovať všetkým, ktorí stáli 
pri zrode tohto projektu. Naozaj my veľmi v Petržalke vítame túto iniciatívu, že nám vznikne 
jedna kvalitná špičková škola, ktorej zriaďovateľom bude Bratislavský samosprávny kraj. Tu 
by som chcela veľmi pekne poďakovať aj bývalému starostovi Petržalky pánovi Bajanovi 
a takisto súčasnému starostovi Petržalky Jánovi Hrčkovi, že naozaj rovnako tak jednému 
oddeleniu školstva tu na BSK a takisto oddeleniu školstva u nás v Petržalke, že naozaj všetci 
vyvinuli maximálne úsilie, aby sme mohli pristúpiť k otvoreniu tejto školy. A tešíme sa, že to už 
bude teraz od septembra. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem veľmi pekne. Neevidujem žiadne ďalšie prihlášky do rozpravy, takže rozpravu 
ukončujem a odovzdávam slovo návrhovej komisii. 
 
Zuzana Aufrichtová 
 
Ďakujem. Návrhová komisia predkladá na hlasovanie uznesenie k bodu č. 8 tak, ako vám bolo 
doručené spolu s materiálom. 
 
Juraj Droba 
 
Nech sa páči, poprosím vás hlasovať teraz. 
 
Hlasovanie č. 12 
 
Ďakujem. Konštatujem, že ZA 40 poslankýň a poslancov, PROTI nebol nikto, nikto sa 
NEZDRŽAL, uznesenie bolo prijaté.  



Dovoľte, aby som rovno prešiel k bodu č. 9 a tým, že úvodné slovo už bolo prednesené, tak 
rovno otváram diskusiu. Neevidujem žiadne prihlášky do rozpravy, takže dovoľte, aby som 
teraz odovzdal slovo návrhovej komisii, nech sa páči. 
 
Zuzana Aufrichtová 
 
Ďakujem. Návrhová komisia predkladá na hlasovanie uznesenia k bodu č. 9 tak, ako vám bolo 
doručené s materiálom. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Poprosím vás, aby ste hlasovali teraz. 
 
Hlasovanie č. 13 
 
Konštatujem, že ZA hlasovalo 40 poslancov a poslankýň, PROTI nebol nikto, nikto sa 
NEZDRŽAL, uznesenie bolo prijaté tak, ako bolo predkladané. Prechádzame k bodu č. 10. 
 
Bod č. 10 
 
Informácia o preskúmaní Územného plánu regiónu BSK, nech sa páči, s úvodným slovom 
k predkladanému materiálu vystúpi riaditeľka odboru územného plánu, GIS a životného 
prostredia pani Mária Rajecká. 
 
Mária Rajecká 
 
Ďakujem veľmi pekne za slovo pán predseda. Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, 
plníme si zákonnú povinnosť, predkladáme vám Návrh preskúmania Územného plánu nášho 
regiónu, kde raz za štyri roky sme povinní preskúmať a zistiť aktuálnosť. Územný plán regiónu 
je spracovaný naozaj už formou geografickej databázy. Celé tie roky sme sa snažili, aby bol 
naozaj dokument, o ktorý sa dá oprieť, o ktorý sa dajú oprieť aj územné plány obcí, aby sme 
zabezpečili týmto strategickým dokumentom udržateľný rozvoj v regióne. Počas tých štyroch 
rokov kedy prichádza k preskúmaniu územného plánu, snažíme sa územno-plánovacími 
podkladmi riešiť aktuálne problémy v regióne. Tentokrát sú veľmi dôležité tri územno-
plánovacie podklady ako je Akčný plán, Koncepcia ochrany a využívania zdrojov povrchovej 
a podzemnej vody, Akčný plán na presadzovanie ochrany lesov a Regionálny plán udržateľnej 
mobility. To sú hlavné tri materiály, ktoré sa preklopia do nášho územného plánu regiónu. 
Územný plán regiónu je naozaj zverejnený aj ako interaktívna mapa. Robili sme si sami aj 
metodiku ako takýto územný plán vytvoriť. Naozaj sa snažíme maximálne udržiavať tento 
územný plán regiónu aktuálny a sprístupniť ho širokej verejnosti. Materiál prešiel všetkými 
komisiami, kde neboli vznesené pripomienky. Uchádzam sa o jeho podporu. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Otváram rozpravu k tomuto bodu programu. Ako prvá je prihlásená pani poslankyňa 
Aufrichtová, po nej sa pripraví pani vicežupanka Pätoprstá. 
 
Zuzana Aufrichtová 
 
Ja som odborným vzdelaním územný plánovač a urbanista. Viem, že územný plán regiónu 
Bratislavský samosprávny kraj je na vysokej úrovni spracovania. Robili ho odborníci, ktorí robia 
dokumenty od tých najvyšších úrovní ako je Koncepcia územného rozvoja Slovenska až po 
jednotlivé územné plány zón, či už v Bratislavskom kraji, alebo aj v rámci celého Slovenska. 
Čo bola moja výtka, alebo teda dožiadanie informácie je, že naozaj máme zákonnú povinnosť 
v rámci štyroch rokov všetky samosprávy aktualizovať svoje územno-plánovacie 



dokumentácie. Ale nie je tomu tak, ale že vôbec. Na úrovni Bratislavy máme 20 rokov 
neaktualizované územné plány zón, ktoré robia obrovské problémy pri povoľovaní. Preto som 
iba myslela, že či v čase, keď máme výpadky na strane verejných zdrojov financií, je primerané 
teraz pristupovať k aktualizácii po takom krátkom čase. Čo ma ale absolútne presvedčilo je to, 
že táto aktualizácia reaguje na klimatické zmeny a na to, čo v podstate je dnešnou témou, 
a tiež aktualizácia územného plánu má nejaký čas, kým prebehne, pretože je zákonne dané 
ten proces schvaľovania aktualizácie, preto teda jednoznačne dávam podporu tomuto návrhu. 
Ďakujem. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. S faktickou poznámkou na pani poslankyňu Aufrichtovú pán poslanec Říha. 
 
Juraj Říha 
 
Ďakujem pekne. Nadviažem na odborníčku v tejto oblasti, ja by som sa chcel spýtať, či je 
povinnosť preskúmať, alebo prijať zmeny a doplnky raz za štyri roky, lebo to má podstatný 
vplyv na to, ako sa bude vyvíjať harmonogram, a zároveň ak je na strane BSK úvaha, že sa 
budú zmeny a doplnky, v akom časovom harmonograme budeme postupovať? Čiže kedy 
budú samotné zmeny a doplnky podľa vašej predstavy schvaľované? 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Ďalšou prihlásenou do rozpravy je pani vicežupanka Pätoprstá. 
 
Elena Pätoprstá 
 
Ďakujem. Ja len chcem popísať ten spôsobom akým sa tieto koncepčné materiály, ktoré sú 
veľmi dôležitým podkladom pre, ktoré sa má premietnuť do územného plánu. Akým spôsobom 
sa robila Koncepcia ochrany využívania zdrojov podzemnej a povrchovej vody v Bratislavskom 
kraji, ak Akčný plán Koncepcie o ochrane a využívania zdrojov povrchovej a podzemnej vody, 
rovnako aj Akčný plán na presadzovanie ochrany lesov. Chcela by som vám povedať, že tieto 
tri materiály sú pripomienkované odbornou verejnosťou, sú realizované špičkovými odborníkmi 
z Prírodovedeckej fakulty Univerzity Komenského, ako aj Technickej slovenskej univerzity vo 
Zvolene. Je tu veľmi úzka spolupráca aj s komisiou územného plánu a životného prostredia. 
Ja teda chcem poďakovať aj pani riaditeľke, aj celému odboru, aj všetkým poslancom 
a odbornej verejnosti za mimoriadne kvalitných materiálov, ktoré sa premietnu do územného 
plánu a samozrejme s tým, že územný plán župy je nadradený ostatným územným plánom, 
mal by sa potom premietnuť do územného plánu hlavného mesta. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Ďalšou prihlásenou do rozpravy je pani poslankyňa Hudáková. 
 
Mária Hudáková 
 
Ďakujem. Áno, je našou povinnosťou nejak preskúmať a zistiť aktuálnosť územného plánu 
a opakujem slová pani Rajeckej - teda za účelom, aby zabezpečili udržateľný rozvoj v regióne. 
Môžeme polemizovať, alebo môže to byť vecou názoru, čo je udržateľný rozvoj v regióne. 
Myslím si, že smer Senec je už dosť neudržateľný. Bola by som veľmi nerada, keby teraz sme 
zapracovali do aktualizácie nášho územného plánu všetky porušenia, ktoré sa za tie roky 
udiali, a potom sa tvárili, že je to v poriadku. Tých porušení aspoň smerom na Senec je 
neúrekom vďaka nášmu okresnému úradu a podobne. Tu chcem dať akože do pozornosti, aby 
BSK si chránilo svoj územný plán a jeho regulatívy, napriek tomu, že nejakí úradníci na 
okresnom úrade tak rozhodnú a využili všetky možnosti na to, aby naozaj ten rozvoj bol 



udržateľný. Poviem príklad. Možno aj priebežne môžeme prijímať zmeny a doplnky, ktoré sú 
nevyhnutné. K tomu príkladu. Stará Senecká cesta, neviem, do akej miery máme v našom 
teraz platnom územnom pláne vytvorený koridor, ktorý sa nesmie zastavať, ktorý má svoje 
regulatívy, pretože z rokovaní, ktoré boli s NDS, už sa teda snaží dať nejak do pohybu veci 
okolo starej Seneckej cesty. Viem, že napríklad v Senci bolo veľa požiadaviek práve z mesta, 
upravovať tento koridor a nebodaj povydávať územné rozhodnutia na rôzne iné veci, ktoré 
v podstate spôsobia to, že buď sa znemožní postavenie konkrétnej časti starej Seneckej cesty, 
alebo výkup pozemkov bude podstatne drahší. Asi tak. A sú tam teda rôzne ďalšie požiadavky. 
Ja sa nebránim tomu, aby napríklad aj počas existencie, alebo nie každé štyri roky, sme 
aktualizovali v niektorých nevyhnutných veciach svoj územný plán. Ďalej k tomu 
zabezpečovaniu udržateľného rozvoja. Územný plán, teda aktualizáciu, robíme hlavne 
z dôvodu ochrany vody, lesov a udržateľnej mobility. Čo sa týka ochrany vody vieme, čo sa 
všetko dialo v blízkosti Žitného ostrova, ako sa tam kopali zemníky, ako sa nedodržiaval náš 
územný plán. Čo sa týka zase ochrany lesov, bola by som rada, keby sme si vzali prístup asi 
taký, koľko lesov zmizne z nášho územného plánu kvôli rôznym záujmom developingu 
a rozvoju. Nech toľko lesov aj pribudne. Alebo ako budeme postupovať? Ďalej k programu 
udržateľnej mobility, ktorý je ďalším dôvodom na aktualizáciu územného plánu. My sme mali 
predvčerom na to dlhé stretnutie, poviem rovno, nemala som z toho dobrý dojem. Neviem čo 
je udržateľné na tom, že sme spokojní s tým, že diaľnica D1 nie je zkapacitnená a na 
nezkapacititeľnú D1, na ktorú nie je ešte pripojený obchvat D4 – R7, my ako BSK umožníme 
pripojenie križovatky Triblavina. Každý deň bude zápcha s prepáčením až do Senca, alebo až 
do Trnavy. Neviem čo má takýto postup spoločné s udržateľným rozvojom. Je to skôr 
neudržateľný rozvoj. Takže ja by som naozaj chcela poprosiť, aby sme neboli formálni 
a formalistickí pri týchto veciach a naozaj sa zaoberali udržateľným rozvojom v každom smere. 
Ďakujem. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem veľmi pekne. S faktickými poznámkami na pani poslankyňu Hudákovú sa prihlásila 
pani poslankyňa Aufrichtová a pán poslanec Dvoran. 
 
Zuzana Aufrichtová 
 
Posledných desať rokov sa pojem udržateľnosť úplne vypúšťa z územného plánovania. To je 
už proste pojem, ktorý naozaj nie je aktuálny, pochopilo sa, že nie je možné zadefinovať, čo 
je udržateľné už vôbec nie. Dnes je termínom pre územné plánovanie a rozvoj relizientnosť, 
to znamená schopnosť územia odolať tým vplyvom, ktoré v podstate nás čakajú a dneska sme 
videli aj v tomto roku aké rôzne situácie môžu nastať. Proces, akým je územné plánovanie na 
Slovensku zadefinované, je dobrý. Má tam možnosť vstúpiť ako účastník je prerokovaný 
verejnosťou, to znamená, že teraz vytvárať nejaký dojem, že niečo musí byť zlé je absolútne 
nepochopenie toho, ako sa územné plánovanie tvorí. Takisto súčasťou vedenia obstarávateľa, 
alebo teda toho, kto bude územný plán a teda zmeny a doplnky územného plánu územného 
celku, teraz nazývame Bratislavského samosprávneho kraja regiónu, tak tam je predstaviteľom 
toho obstarávania vedenie, to znamená župan a poslanci. To znamená my si to tu budeme 
teraz definovať akým spôsobom bude to zadanie vyzerať. Hovoriť o tom, že či tam niečo 
povolilo, keď sa tam povoľovalo niečo územným rozhodnutím muselo to byť posúdený 
v súlade s platným územným plánom. Ak sa dejú nejaké zlé veci, nemá to na svedomí územné 
plánovanie, ale možno teda spôsobom rozhodovania niektorých úradov. Ďakujem. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Ďalším prihláseným s faktickou je pán poslanec Dvoran. 
 
 
 



Dušan Dvoran 
 
Územný plán je vízia rozvoja na roky dopredu. To čo teraz sa robí na Triblavine to už bolo cez 
úrady prešlo aj všetko. Je to vízia. Je to buď na osem rokov, niektoré veci sú dokonca na 
dvadsať rokov, aby sme si vedeli to územie predstaviť. Ja napríklad do tohto plánu 
Bratislavského samosprávneho kraja budem žiadať cestný most Vysoká – Weiden. Weiden je 
spoločný názov pre Zwendorf, Baumgarten, Oberweiden a môžem vám povedať, že závidím 
rakúskej strane ako to tam chodí. Jednám s tými obecnými radami. U nich poslanec musí 
kandidovať za stranu. Majú obrovské právo, vôbec sa s takýmito vecami ako územný plán 
nijako cez tú obec nezaujímajú. Sú to strediskové obce, zoberme si, že Angern, Noresdorf, 
Mannersdorf, Gruss, Stillfried, je päť obcí združených, takisto ako Marchegg, a potom oni 
zasadnú ako obecná rada a príjmu politické rozhodnutie. Na základe toho politického 
rozhodnutia sa potom buduje, alebo nebuduje. Takisto jak to bolo s tým cyklistickým mostom, 
ktorý by sa mal na budúci rok začať stavať. Rozhodla rada. Aj keď referendum dopadlo 
v neprospech. 47 ZA, 53 PROTI. Nezúčastnilo sa kvórum, oni stanovili 60 %, zúčastnilo sa 
dákych 40, zasadla obecná rada, obecná rada rozhodne a v tej chvíli si na seba aj všetky 
politické strany, ktorí tam tých zástupcov nominovali, stoja za tým ako to u nich ide. Kvôli tomu 
územný plán je vízia. Zatvorte oči a predstavte si ako by sme chceli, aby vyzeral tento kraj za 
päť, za desať, za dvadsať rokov. Aj keď my už tu sedieť nebudeme. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Keďže si pán poslanec prestrelil čas na faktickú, tak to klasifikujeme ako príspevok 
do rozpravy, takže ešte máš jednu možnosť. S faktickou poznámkou pani poslankyňa Kisková. 
 
Mária Kisková 
 
Ja súhlasím s tým čo tu bolo povedané a bola by som veľmi rada, keby vzhľadom na to, že 
žijem takisto v regióne, ktorý je veľmi postihnutý práve tým, že sa nám znižuje kvalita ovzdušia, 
kvalita vody, že nám ubúdajú lesy a zelené plochy geometrickým radom, aby súčasťou 
takýchto strategických materiálov, ako správne povedal pán Dvoran, bol aj záväzok župy, že 
bude sa starať o to, aby bola monitorovaná kvalita vody, ovzdušia a bude oveľa prísnejšie 
pristupovať k tomu, keď sa bude rokovať o akejkoľvek zmene, alebo znížení plochy zelenej 
v našich územiach. Ďakujem. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Ďalším prihláseným do rozpravy je pán poslanec Drotován. 
 
Michal Drotován 
 
Ďakujem pekne. Ja by som chcel poprosiť župu, či by bolo možné vytvoriť nejakú pracovnú 
skupinu v rámci nového zákona stavebného, ktorý má rozdeliť stavebné a územné procesy, 
ktoré sú teraz spoločné, pretože územné plánovanie podľa zákona o obecnom zriadení, podľa 
ústavy a ďalších zákonov je originálna kompetencia samospráv. Žiaľ bohu stav je taký, že de 
facto štátna správa cez okresný úrad veľmi reguluje tento proces. To znamená je veľmi 
dôležité, aby naozaj to bola originálna kompetencia samospráv, pretože je to jediná možnosť 
ako regulovať územie. Samotné konania stavebné územné už veľmi toho nenaregulujú. Chcel 
by som poprosiť, či by bolo možné vytvoriť nejakú pracovnú skupinu za Bratislavský kraj aj 
teda za jednotlivé obce, jednotlivé regióny, ktoré by to riešili. Tento návrh by naozaj bol ako 
originálna kompetencia samosprávy územné plánovanie. V súčasnosti ako všetci vieme, 
štátna správa brzdí toto plánovanie, brzdí územné plány zón, sabotuje ich vo veľa prípadoch 
ich dáva do šuflíka, takže v podstate tá originálna kompetencia je veľmi oklieštená a myslím 
si, že by bolo veľmi dobré, keby aj Bratislavský samosprávny kraj, ktorý má teda ten svoj 
územný plán regiónu, nejako vytvoril takú gesčnú skupinu. Ďakujem. 



Juraj Droba 
 
Ďakujem. Reakcia je, že je to dobrý nápad a poďme sa o ňom baviť ďalej, ale myslím si, že 
dáva zmysel, aby župa mala podobnú pracovnú skupinu, takže spojíme sa s vami pán 
poslanec a budeme sa o tom baviť ďalej. S faktickou poznámkou pán poslanec Říha. 
 
Juraj Říha 
 
Ďakujem. Vnímam pozorne slová pána starostu Drotována. Možno by bolo pán predseda 
zmysluplnejšie, ak by sa podarilo, aby mala župa svojho zástupcu, alebo SK8 svojich 
zástupcov v tej skupine na úrovni ministerstva, respektíve pána podpredsedu vlády Holého. 
Lebo ak je pravdivá tá informácia, že bol prizvaný do tejto skupiny pán Slávik zo združenia 
domových samospráv, ktorý ak máte s ním skúsenosť z území. No mne odpálilo bojler zo 
steny ako som toto počul. Takže prosím vás poďme vyrovnať tú debatu do tejto medze 
samotnej skupiny. Ďakujem. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem za faktickú. Dianie vo veľkej politike nebudem komentovať, neprináleží mi to, som 
župan, ale som hrdý na to čo robí SaS. Ďalšia faktická poznámka pán poslanec Pomichal, 
nech sa páči. 
 
István Pomichal  
 
Ja si myslím, že vytvoriť ďalšie skupiny, alebo pracovnú skupinu keď špeciálne máme komisiu 
na územné plánovanie, regionálny rozvoj. Tak tá komisia pracuje veľmi dobre, aj v minulosti 
hlavnú náplň mala táto komisia riešiť práve toto územné plánovanie. Tak ďalšiu pracovnú 
skupinu a zobrať ich prácu, to nevidím zmysel. Pokiaľ nechcú tam doplniť, tak radšej dať návrh, 
aby sme túto skupinu zväčšili, ale aj tak potom ďalšie rokovania vždy prebiehajú v širšej 
skupine, ale táto komisia, ktorá je zriadená, pripravuje materiály, má svojho tajomníka, funguje 
a máme veľmi dobré skúsenosti, že tie materiály, ktoré doteraz predložili, boli dokonale 
pripravené a schválené zastupiteľstvom. Ďakujem. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. S faktickou ako reakciou pán poslanec Drotován. 
 
Michal Drotován 
 
Pán Pomichal asi sme sa nerozumeli. Ja som myslel, že by to bola pracovná odborná skupina, 
ktorá by riešila aj za župu a obce tento zákon a takisto ako povedal pán primátor Říha, keďže 
vlastne chceme nejak vyvážiť, nechcel som tu hovoriť konkrétne mená, on teda povedal to 
meno, ale je naozaj veľmi dôležité, aby sme my ako Bratislavský kraj, ktorý rieši tieto veci, mali 
tam silný hlas. Mne je v princípe jedno, či tam bude člen za Bratislavský kraj jedna osoba, ale 
aby sa to začalo riešiť. Myslím si, že na to nie je práve platforma poslaneckých skupín, ale 
práve platforma tá politická, ktorá v podstate rieši tieto veci v rámci ministerstva. Ja by som to 
ocenil, keby sa urobila taká nejaká buď skupina, alebo nejaký reprezentant. Ďakujem. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Ukončujem rozpravu k tomuto bodu programu a odovzdávam slovo návrhovej 
komisii. Prepáčte, ešte so záverečným slovom pani riaditeľka Rajecká. 
 
 
 



Mária Rajecká 
 
Ďakujem za slovo. Ja by som najskôr povedala pánovi Říhovi poslancovi, že naozaj ten proces 
je nastavený tak aj v uznesení, že termín spracovania a schválenia tých zmien je 31. 12. 2021. 
My sme naozaj chceli tie druhé zmeny robiť transparentne, preto sme oslovili aj všetky obce, 
mestské časti, mesto, aby nám dalo svoje podnety ako vníma ďalší rozvoj svojich obcí. 
Upozorňujem na to, že naozaj nemôžeme vchádzať do kompetencií obcí, ktoré si sami určujú 
funkčné využitie územia, čiže naozaj v našom územnom pláne ide skôr nastaviť regulatívy tak, 
aby sa nevytvárali satelitné mestečká, aby sa dobudovali existujúce. Tieto silné regulatívy už 
máme v územnom pláne, uplatňujeme ich vo všetkých našich stanoviskách a naozaj, cítime 
potrebu ešte posilniť práve tú ochranu prírody, ochranu lesov, preto sa robili aj tieto územno-
plánovacie podklady, aby bol opäť lepší ten územný plán. Momentálne prebiehajú tie prípravné 
práce, zbierame všetky podnety, a potom vyhodnotíme aj rozsah tých zmien a doplnkov 
a podľa toho sa bude robiť verejné obstarávanie spracovateľa územného plánu. To je k tým 
procesným. Čo sa týka nového stavebného zákona, samozrejme, župa sa aktívne zapája do 
týchto procesov. Osobne sme sa vyjadrovali k novému návrhu stavebného zákona. Či už 
k tomu prvému, potom prišiel ďalší. Sú pracovné skupiny, aj združenie miest a obcí dávalo 
stanoviská. Naozaj táto téma je prerokovaná a naše odborné stanoviská sa posúvajú ďalej. 
Ešte by som pripomenula, že naozaj aj ja vnímam veľký problém ten, že napriek tomu, že 
dáme stanovisko z pohľadu súladu územného plánu obce s našim plánom regiónu, to 
záverečné slovo, či je súlad vydáva okresný úrad. A tam vidím ten problém. Naozaj už veľakrát 
sa stalo, že napriek tomu, že my sme mali námietky, to povolenie, tá dvadsaťpäťka, že je 
všetko v súlade z okresných úradov išla. To som takisto aj namietala, aj sme posúvali ďalej 
tento námet na SK8, aby sa tieto procesné veci riešili.  
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Rozpravu týmto uzatváram a odovzdávam slovo návrhovej komisii. 
 
Zuzana Aufrichtová 
 
Ďakujem. Návrhová komisia predkladá na hlasovanie uznesenia tak, ako vám bolo doručené 
spolu s materiálom. 
 
Juraj Droba 
 
Poprosím poslankyne a poslancov, aby hlasovali teraz. 
 
Hlasovanie č. 14 
 
Ďakujem. Konštatujem, že ZA hlasovalo 42 poslankýň a poslancov, PROTI nebol nikto, nikto 
sa NEZDRŽAL, uznesenie bolo prijaté v predkladanom znení. Ukončujem bod č. 10 a otváram 
bod č. 11. 
 
Bod č. 11 
 
Návrh plánu kontrolnej činnosti Útvaru hlavného kontrolóra BSK na 2. polrok 2020. Tento 
materiál máte pred sebou. Poprosím pána kontrolóra Slezáka, aby nám materiál uviedol. 
 
Milan Slezák 
 
Ďakujem. Vážený pán predseda, pani poslankyne a poslanci, návrh plánu bol predložený 
a zverejnený v podobe ako ho máte v materiáloch a nadväzuje na plán kontrolnej činnosti na 
1. polrok. Vzhľadom na súčasnú situáciu sa budeme snažiť v najkratšom možnom termíne 
podľa tohto plánu vydať čiastkovú správu zameranú na pohľadávky a záväzky vo vzťahu ku 



skutočným nákladom a výnosom v RCB za roky 2016 – 2019. Na to čo tu odznelo, budeme sa 
snažiť ako útvar zodpovedať týkajúcu sa zodpovednosti za tieto pohľadávky a záväzky. 
Ostatnú časť správy vydáme až po tejto, možno to bude aj prehľadnejšie. Ďakujem. Ak teda 
nerozhodnete inak. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Otváram rozpravu k tomuto bodu programu, nech sa páči. Neevidujem nikoho 
prihláseného do rozpravy, takže uzatváram rozpravu a odovzdávam slovo návrhovej komisii. 
 
Zuzana Aufrichtová 
 
Ďakujem. Návrhová komisia predkladá na hlasovanie uznesenie tak, ako bolo doručené spolu 
s materiálom. 
 
Juraj Droba 
 
Poprosím panie poslankyne, pánov poslancov, aby hlasovali teraz. 
 
Hlasovanie č. 15 
 
Ďakujem. Konštatujem, že ZA hlasovalo 41 členov zastupiteľstva, nikto nebol PROTI, nikto sa 
NEZDRŽAL, uznesenie bolo prijaté. Ukončujem bod č. 11 a otváram bod č. 12. 
 
Bod č. 12 
 
Správa o stave zabezpečenia sociálnych služieb v regióne BSK za rok 2019. O úvodné slovo 
k tomuto materiálu poprosím pani riaditeľku odboru Maricu Šikovú. 
 
Marica Šiková 
 
Ďakujem. Vážené pani poslankyne, páni poslanci, dôvodom spracovania informačného 
materiálu Správa o stave zabezpečenia sociálnych služieb v regióne Bratislavského 
samosprávneho kraja a jeho predloženia na rokovanie zastupiteľstva je záujem informovať 
o stave zabezpečenia sociálnych služieb Bratislavským samosprávnym krajom osobám 
regiónu, ktorí sa ocitli v nepriaznivej sociálnej situácii a to najčastejšie z dôvodu nepriaznivého 
zdravotného stavu, alebo ťažkého zdravotného postihnutia, ale tiež aj z dôvodu strany bývania 
a z dôvodu ohrozenia správaním iných osôb. Cieľom je poukázať na rozsah sociálnych 
služieb, ktoré Bratislavský samosprávny kraj v roku 2019 v rámci svojich kompetencií 
občanom regiónu zabezpečil. Materiál tiež informuje o nových poskytovateľoch sociálnych 
služieb, ktorým sme v roku 2019, alebo ktorých sme v roku 2019 zapísali do registra 
poskytovateľov sociálnych služieb, o tých, ktorí sme z registra v roku 2019 vymazali, 
o dôvodoch ich výmazu a tiež o podpore sociálnych programov a o podpore výkonu opatrení 
sociálno-právnej ochrane detí a sociálnej kurately. Záverečná časť predkladaného materiálu 
informuje o plnení cieľov a aktivít, ktoré má Bratislavský samosprávny kraj stanovené 
v Koncepcii rozvoja sociálnych služieb, a tiež v Koncepcii rozvoja sociálnych služieb 
s mentálnym postihnutím. V krátkosti spomeniem pár čísel uvádzaných v materiáli. Kancelária 
prvého kontaktu, ktorú máme zriadenú na odbore poskytla v roku 2019 celkovo 
4825 poradenstiev, čo je takmer o 1000 viac ako v predchádzajúcom roku. V rámci 
posudkovej činnosti, teda vydávania posudkov a rozhodnutí o odkázanosti na sociálnu službu 
sme vydali 1006 rozhodnutí a toľko aj posudkov. Pre poskytovanie sociálnych služieb 
s osobám s ťažkým zdravotným postihnutím v zariadenia sociálnych služieb zriadených 
Bratislavským samosprávnym krajom sme mali koncom minulého roka zriadených 1391 miest. 
V rámci včasnej intervencie odborní pracovníci župného centra sociálnych služieb Sibírka 
poskytovali službu 42 rodinám s deťmi so zdravotným postihnutím, alebo rizikovým vývinom 



do siedmich rokov veku. Ďalším 258 takýmto rodinám poskytli včasnú intervenciu dvaja 
neverejní poskytovatelia, ktorým sme poskytli na túto službu finančný príspevok. 1504 osobám 
s ťažkým zdravotným postihnutím sme zabezpečili sociálnu službu prostredníctvom 54 
neverejných poskytovateľov sociálnych služieb v našom regióne, 36 neverejných 
poskytovateľov mimo nášho regiónu, a tiež prostredníctvom 14 zariadení sociálnych služieb 
zriadených iným vyšším územným celkom. Osobám bez domova a osobám ohrozeným 
správaním iných osôb sme zabezpečili sociálnu službu u 12 poskytovateľoch a za týmto 
účelom sme zazmluvnili 297 miest. Za obdobie september – december 2019 sme zabezpečili 
tlmočnícku službu 17 osobám odkázaným na tlmočenie posunkovej reči. Pre poskytovanie 
špecializovaného poradenstva rôznym cieľovým skupinám, napríklad osobám s duševnou 
poruchou, s pervazívnou vývinovou poruchou, so zrakovým postihnutím, so svalovou 
dystrofiou sme zazmluvnili 12 neverejných poskytovateľov. Čo sa týka registrácie 
poskytovateľov sociálnych služieb k 31. 12. 2019 bolo v registri Bratislavského 
samosprávneho kraja registrovaných 223 poskytovateľov sociálnych služieb, z toho 22 bolo 
zaregistrovaných v roku 2019, osem poskytovateľov bolo vymazaných z registra. Najčastejším 
druhom sociálnej služby zapísanej do registra v minulom roku bolo zariadenie starostlivosti 
o deti do troch rokov veku dieťaťa, bývalé detské jasličky. V oblasti sociálno-právnej ochrany 
a kurately sme podporili spolu 22 neštátnych subjektov a 2 sociálne programy - Centrum pre 
rodiny v kríze a Pomoc ženám, na ktorých je páchané násilie. To je iba pár údajov z tohto 
materiálu. Dovoľte mi uchádzať sa o jeho podporu. Ďakujem pekne. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem pani riaditeľka. Otváram rozpravu k tomuto bodu programu. Prvým do rozpravy je 
prihlásený pán vicežupan Krippel. 
 
Mikuláš Krippel 
 
Ďakujem pekne za slovo. Myslím si, že pani riaditeľka už povedala takmer tie najdôležitejšie 
údaje. Naozaj za tým každým jedným rozhodnutím o odkázanosti, alebo rozhodnutím 
o zabezpečení sociálnej služby je nejaký konkrétny prijímateľ, nejaký človek, ktorý potrebuje 
tú sociálnu službu. Sú také dve dôležité veci. Jednak, aby samosprávny zabezpečil dostupnosť 
tých sociálnych služieb, aby uspokojil čo najväčšie množstvo uchádzačov o túto sociálnu 
službu, čo si myslím, že aj z tých štatistík môžete vidieť, že sa tomu tak deje. Ja by som možno 
upriamil pozornosť na tú štatistiku, ktorá hovorí o počte pobytových, teda žiadostí 
o zabezpečenie pobytovej sociálnej služby a vidíte z toho, že v podstate len asi 15 % - 20 % 
žiadostí nie je hneď v prvom kole, nie je im zabezpečená tá sociálna služba hneď, lebo 
napríklad majú záujem v nejakom konkrétnom zariadení a tam teda nie je miesto. Väčšina ľudí 
dostane tú sociálnu službu, ktorú potrebuje v prvom kole hneď ako ju potrebuje a to je veľmi 
dôležité, tá dostupnosť. Myslím si, že aj kvalita tých sociálnych služieb v našom regióne je 
vysoká, za čo sa chcem poďakovať všetkým našim zamestnancom a tiež všetkým ľuďom 
u neverejných poskytovateľov sociálnych služieb, ktorí sú veľmi dôležití, že existujú a je veľmi 
dobré, že v našom kraji ich pôsobí veľké množstvo. Naozaj sú rovnocenným partnerom 
z hľadiska z tej siete, bez nich by sme to tiež nezvládli. Všetko. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Ďalším prihláseným do rozpravy je pán poslanec Štekláč. 
 
Juraj Štekláč 
 
Dobrý deň. Ja ďakujem za slovo. Ďakujem za správu a ešte by som pripojil tretie ďakujem a to 
je pre všetkých pracovníkov pracujúcich v segmente sociálnych vecí a takisto by som 
poďakoval aj odboru sociálnych vecí BSK, že tú prácu za nimi vidno. Jedno veľké ďakujem. 
Takisto by som poprosil o podporu materiálu.  



Juraj Droba 
 
Ďakujem. Ja sa tiež pripojím s poďakovaním. Myslím si, že odbor sociálnych vecí ukázal, že 
fakt funguje veľmi dobre. V čase COVID-u sme to zvládli. Marica, veľmi pekne ďakujem 
všetkým. Uzatváram rozpravu. Dovoľte, aby som teraz odovzdal slovo návrhovej komisii. 
 
Marek Machata 
 
Ďakujeme pekne. Zastupiteľstvo Bratislavského samosprávneho kraja po prerokovaní 
materiálu berie na vedomie Správu o zabezpečení sociálnych služieb v regióne Bratislavského 
samosprávneho kraja za rok 2019. Ďakujem. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Poprosím panie poslankyne a pánov poslancov, aby hlasovali. 
 
Hlasovanie č. 16 
 
Konštatujem, že ZA 38 poslankýň a poslancov, nikto nebol PROTI, nikto sa NEZDRŽAL, 
uznesenie bolo prijaté v predkladanom znení. Ukončujem bod č. 12 programu a otváram 
bod č. 13. 
 
Bod č. 13 
 
Návrh na menovanie Ing. Jany Polakovičovje do funkcie riaditeľky Domova sociálnych služieb 
pre dospelých na ulici SNP 38 v Báhoni. Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, tento 
materiál nám opäť priblíži pani riaditeľka Šiková. 
 
Marica Šiková 
 
Ďakujem pekne. Vážené pani poslankyne, páni poslanci, menovanie Ing. Jany Polakovičovej 
do funkcie riaditeľky Domova sociálnych služieb pre dospelých v Báhoni vychádza z potreby 
obsadenia postu riaditeľa tejto organizácie po odchode predchádzajúcej riaditeľky zariadenia. 
Predseda Bratislavského samosprávneho kraja vypísalo vo februári výberové konanie na 
pracovnú pozíciu riaditeľa Domova sociálnych služieb pre dospelých v Báhoni, ktoré sa 
uskutočnilo 3. 6. 2020. Výberová komisia po zhodnotení písomných materiálov a osobného 
vystúpenia piatich zúčastnených uchádzačov skonštatovala, že najúspešnejšia podľa 
bodového hodnotenia bola Ing. Jana Polakovičová, a preto odporučila predsedovi 
Bratislavského samosprávneho kraja navrhnúť Ing. Janu Polakovičovú zastupiteľstvu na 
vymenovanie za riaditeľku Domova sociálnych služieb pre dospelých na ulici SNP 38 v Báhoni. 
Ing. Jana Polakovičová pracuje v Domove sociálnych služieb v Báhoni 17 rokov na poste 
vedúcej prevádzkovo-ekonomického úseku. Schopnosť riadiť komplexne takýto typ sociálneho 
zariadenia jej poskytuje jednak dlhoročná prax v zariadení, počas ktorej získala potrebné 
vedomosti o podmienkach výkonu sociálnych služieb, ale aj praktické skúsenosti. Dôležitým 
prvkom je tiež jej sociálne cítenie a zmysel pre pochopenie potrieb ľudí so zdravotným 
postihnutím. Osobné predispozície menovanej, ako aj schopnosť riadiť procesy a činnosť ľudí, 
získaná 17 – ročná prax v tomto zariadení a preukázané pozitívne výsledky pri riadení 
zariadenia dočasných poverení v trvaní spolu 11 mesiacov, dávajú dobrý predpoklad pre 
menovanie Ing. Jany Polakovičovej do funkcie riaditeľky tohto zariadenia od 1. 7. 2020. Pani 
Ing. Polakovičovú máme aj prítomnú v rokovacej sále, pokiaľ by ste mali na ňu otázky, je vám 
k dispozícii. Vzadu v modrom. 
 
 
 
 



Juraj Droba 
 
Pozdravujeme pani navrhovanú riaditeľku a dovoľte, aby som teraz otvoril rozpravu k tomuto 
bodu programu. Prihlásil sa pán poslanec Patoprstý. 
 
Ivan Patoprstý 
 
Ďakujem za slovo pán predseda. Milé kolegyne, kolegovia, toto zariadenie domu sociálnych 
služieb je v našej obci. Pani kandidátka Ing. Polakovičová pracuje v tomto zariadení ako sme 
počuli dlhé roky. Pozná toto zariadenie veľmi dobre. V kolektíve pracovníkov je obľúbená. 
Počas kritického obdobia pandémie, spolu s kolektívom zamestnancov, pracovali ako sa 
hovorí na 120 %. A výsledok bol ten, že dokázali ustáť situáciu v zariadení a nemali 
zaznamenaný ani prípad pozitívne testovaného klienta ani zamestnanca. Teším sa aj osobne 
na novú spoluprácu s vedením zariadenia. Prosím vás, milé kolegyne a kolegovia, o podporu 
tohto materiálu. Ďakujem. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Ďalšou prihlásenou do rozpravy je pani poslankyňa Lívia Poláchová. 
 
Lívia Poláchová 
 
Ďakujem za slovo. Ja určite tento materiál podporím. Chcem vyjadriť podporu aj pani riaditeľke 
Šikovej, ale chcem sa opýtať, prečo nebol tento materiál na komisii, ktorá bola 8. júna? 
Ďakujem za odpoveď. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Poprosím o reakciu pani Šikovú, a potom uzavriem rozpravu. 
 
Marica Šiková 
 
Na komisii nebol predložený, pretože sme to časovo nestihli. Myslím si, že pred komisiami 
bolo výberové konanie nejaké 3 – 4 dni, tieto oznámenia o tom kto bol úspešný – neúspešný 
muselo personálne oddelenie doručiť osobám, tie sa museli vyjadriť či berú tú pozíciu, pretože 
keby sme vám ju predstavili a náhodou by sa stalo, že pozíciu neprijali, tak by vlastne nebol 
aktuálny materiál. Z toho dôvodu sme to nestihli, pretože sme nemali naspäť doručenky o tom, 
že boli vyrozumení o výsledkoch výberového konania. A keďže to zariadenie je už dlhšiu dobu 
bez pani riaditeľky, nemyslím teraz zastupujúcej pani riaditeľky, tak sme brali ako vhodné, aby 
bol materiál daný do zastupiteľstva, aby už malo svojho šéfa zariadenie. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. O slovo sa ešte prihlásil pán vicežupan Krippel. 
 
Mikuláš Krippel 
 
Ja len s pani Poláchovou súhlasím, aj nás to mrzí, že nešlo to do komisie, bolo to také 
zvažovanie, že čo je dôležitejšie, či vymenovať tam riaditeľa, alebo teda keby to malo prejsť 
komisiami, tak by sa to dialo až v septembri. Prevážilo to, že by bolo lepšie, keďže pani 
Polakovičová tam už v podstate rok vykonáva tú funkciu riaditeľa ako poverená riaditeľka. 
Máme za to, že dobre ju vykonáva tú funkciu. Ja ešte poviem, to čo povedal pán starosta 
Báhoňa, tak možno to, že tam teda nevypukol COVID je aj možno šťastie. To nikdy nevieme, 
že kde to vypukne. To by som jej teda nedával pani riaditeľke za zásluhu, ale za zásluhu by 
som jej dal to, že v tom zariadení počas tej epidémie v podstate ľudia neboli na PN-kách, neboli 



na OČR-kách, jednoducho mali veľmi dobrú dochádzku tí zamestnanci. Aj to vlastne sa 
ukázalo, že tí zamestnanci zariadenia stoja za pani Polakovičovou. O tom som sa aj osobne 
presvedčil, keď som bol so zamestnancami viackrát. Takže tiež poprosím o jej podporu aj 
napriek tomu, že nebola v komisii sociálnych vecí a zdravotníctva. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. S faktickou poznámkou pani poslankyňa Poláchová. 
 
Lívia Poláchová 
 
Ďakujem. Možno poprosím v budúcnosti keď sa nejaká takáto súrna vec bude diať, aspoň 
informovať komisiu mailom, alebo nejakou takouto formou. Ďakujem veľmi pekne. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Ďalším prihláseným do rozpravy je pán poslanec Štekláč. 
 
Juraj Štekláč 
 
Ďakujem pekne za slovo. Ja by som sa teda neoddával pre túto chvíľu špekuláciám. Ja som 
bol členom výberovej komisie. To zasadnutie komisie bolo veľmi korektné a prešlo správnym 
procesom, tak ako aj informovala pani riaditeľka Šiková. To menovanie je určite na mieste 
a komisia vybrala z tých možných kandidátov som presvedčený, že toho najlepšieho. Ďakujem 
pekne a poprosím o podporu. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Týmto uzatváram rozpravu k tomuto bodu programu a odovzdávam slovo návrhovej 
komisii. 
 
Zuzana Aufrichtová 
 
Ďakujem. Návrhová komisia predkladá na hlasovanie uznesenie – Zastupiteľstvo 
Bratislavského samosprávneho kraja po prerokovaní materiálu menuje podľa § 11 odstavec 2 
písmeno h) zákona NR SR č. 302/2001 Z. z. o samosprávnych krajoch v znení neskorších 
predpisov Ing. Janu Polakovičovú do funkcie riaditeľky Domova sociálnych služieb pre 
dospelých v Báhoni s účinnosťou od 1. 7. 2020. 
 
Juraj Droba 
 
Poprosím ctené panie poslankyne, pánov poslancov, aby hlasovali teraz. 
 
Hlasovanie č. 17 
 
Konštatujem, že ZA hlasovalo 40 poslankýň a poslancov, nikto nebol PROTI, nikto sa 
NEZDRŽAL, uznesenie bolo prijaté. Ja chcem pogratulovať pani Polakovičovej, držím jej 
palce. Dúfam, že Báhoň bude výstavnou skriňou sociálnych služieb Bratislavského 
samosprávneho kraja. Uzatváram bod č. 13 rokovania dnešného zastupiteľstva a otváram 
bod č. 14.  
 
Bod č. 14 
 
Pozícia BSK k nastaveniu politiky súdržnosti po roku 2020. O úvodné slovo poprosím pani 
riaditeľku odboru stratégie, územného rozvoja a riadenia projektov, pani Barboru Lukáčovú. 



 
Barbora Lukáčová 
 
Ďakujem veľmi pekne pán predseda. Vážené poslankyne, vážení poslanci, pri tomto materiáli 
sa trošičku zdržíme. Máme pripravenú aj prezentáciu, ale bude veľmi vecná vo vzťahu odpočtu 
toho čo sa nám podarilo, respektíve čo sú naše ciele ako územia spolu s partnermi na 
vyjednaní čo najlepšej pozície do nového programového obdobia. Viete, že nové programové 
obdobie sa začína v roku 2021, končí v roku 2027 plus dva roky. To však hovoríme o možnosti 
čerpania. Naša príprava začala oveľa, oveľa skôr. Všetci tí, ktorí s nami spolupracujete, tak 
začala v roku 2016 našim Summitom výboru regiónov a miest, ktorý sa uskutočnil v Bratislave, 
kde sa vôbec podarilo vyrokovať, že vyspelé regióny budú mať právo čerpať zo zdrojov 
Európskej únie. Dovtedy tá otázka bola veľmi nevyvážená, nevyrovnaná, respektíve tie závery 
boli všelijaké. Bratislavská deklarácia, ktorá tu vznikla práve trvala na tom a otvorila tú diskusiu, 
že aj metropolitné regióny, naschvál hovorím metropolitné regióny, majú svoje vážne 
štrukturálne problémy, ktoré si nevedia vyfinancovať zo svojich vlastných finančných 
prostriedkov a je úplne jedno, aký je národný daňový systém. Veľmi nám v tejto veci napríklad 
pomohlo spojenie prirodzene s rakúskymi regiónmi, s nemeckými, ale aj taká tá nešťastná 
situácia, ktorá v tých vekoch nastala, alebo v tých rokoch a to bola prisťahovalecká vlna. Ako 
keby aj vyspelé regióny majú svoj zásadný vážny problém, ktorý nazvala by som to, že štát 
preniesol tie kompetencie na nich a nevedeli si s ním poradiť. Európska komisia samozrejme 
začala pripravovať svoje vlastné vízie a svoj vlastný pozičný dokument. Nebudem hovoriť 
o jednotlivých tých nariadeniach. V zásade predložila pred rokovania smerom k partnerom 
svoju víziu, ktorá hovorí nasledovne, že sa budeme pohybovať v akýchsi piatich cieľoch. Prvý 
cieľ je určite oblasť vedy, výskumu, inovácií, ale aj informačné technológie, digitalizácie. Druhá 
oblasť, veľmi silná, je oblasť životného prostredia. Tretia oblasť a tretí cieľ je doprava. Štvrtý 
cieľ je sociálna Európa, čiže všetko to, čo spadá do oblasti sociálnej inklúzie, respektíve 
sociálnej starostlivosti a zdravotnej. Piaty cieľ je taký možno, má najvzletnejší názov – Európa 
bližšie občanom. V zásade hovoríme o opatreniach, ktoré sa týkajú predovšetkým v oblasti 
kultúry. Samozrejme, že na tieto vízie Európskej komisie zareagoval Bratislavský kraj, 
povedala som, že začal niekedy v roku 2016. Prácou samozrejme pána župana vo Výbore 
regiónov podarilo sa nám kontinuálne prejsť volebné obdobie, pozície v rámci Výboru regiónov 
sme dokonca posilnili. Župan Droba má naozaj významné slovo možno aj preto, že si zvolil 
celkom by som povedala chytrú politickú frakciu kde je naozaj hviezdou. Podarilo sa nám 
získať pozíciu predsedu národnej delegácie, čiže sme tí, ktorí hovoria nielen za seba, ale za 
celé Slovensko. Prirodzenými našimi partnermi sú však aj, tak ako som naznačila, metropolitné 
regióny. Čiže náš lobbing sa neodohráva len na poli Slovenska, ale všetkých tých, ktorí majú 
rovnaké problémy a rovnaké ciele. Významným medzníkom v rámci toho lobbingu bolo práve 
spravodajstvo pána župana minulý rok, kde zadefinoval pozície metropolitných regiónov voči 
novej kohéznej politike. Povedzme si teda, že čo sú tie naše pozície a s čím ideme do boja, 
alebo respektíve už viac ako 2,5 roka bojujeme a vyjednávame. Je to určite otázka tá prvá 
a to, že všetky regióny majú právo sa podieľať na čerpaní štrukturálnych fondov. My máme 
presne vydefinovanú pozíciu do čoho tie peniaze chceme, respektíve argumentujeme 
štrukturálnymi problémami nášho regiónu. Či už v oblasti dopravy, v oblasti životného 
prostredia. Naša téma aktuálna je oblasť školstvo. Po-COVID-ácka téma je o to ešte 
hrozivejšia oblasť sociálnej starostlivosti. Aktuálna téma, ktorú dlhodobo nevieme uchopiť 
napriek tomu, že by som povedala, že skôr štátna, je oblasť zdravotníctva. Viete, že napriek 
tomu, že sme bohatý metropolitný región máme jednu z najmenej dosiahnuteľneších pre 
občana základnú zdravotnú starostlivosť. Otvárame veci, ktoré doposiaľ ste vy aj ako poslanci, 
respektíve starostovia miest a obcí a primátori mali vždy pod takou prizmou, že je to 
neoprávnené. Tá naša pozícia je ísť čo najviacej do oprávnených oblastí v segmentoch 
v starostlivosti samosprávy pre občana. Či v budovaní infraštruktúry, alebo v budovaní 
ľudských kapacít. Musím povedať, že za tie roky sa zmenila aj pozícia štátu. Ten názor, že aj 
Bratislava má svoje problémy, našťastie tak, ako ho veľmi už vnímala predchádzajúca vláda, 
pozične voči fondom prebrala aj súčasná, čomu ja sa nesmierne teším. Rovnako tá naša 
pozícia bola nasmerovaná k významnému zjednodušeniu systému čerpania, ktorý za tie roky. 



Máme za sebou 3,5 roka programového obdobia, naozaj nabral na nehoráznej byrokracii. My 
sme boli protagonistami a pracovali sme na tom viac ako rok a pol, aby sme presadili 
všeobecný odklon od dopytového systému. To znamená, že naozaj partneri v území, či je to 
región, či je to hlavné mesto, či sú to okresné mestá, združenie miest a obcí, alebo mestských 
častí. Samozrejme na základe verifikovateľných dát si povie čo je jeho problémom a do čoho 
chce investovať peniaze. Tu už hovorím veľmi konkrétne na čom pracujeme v súčasnosti a čo 
nás čaká. Ak sme doteraz mali radu partnerstva a dostala sa iba po ten step nula, že schválila 
stratégiu, teda ten operačný program na našom území, tak ideme oveľa ďalej. Rada 
partnerstva zložená zo zástupcov vás miest a obci a zase poviem regionálnych združení, ale 
socio-ekonomických partnerov, či ministerstiev bude vlastne preberať úlohu akéhosi malého 
monitorovacieho výboru. Čiže nebude len schvaľovať našu základnú stratégiu ako 
východiskový dokument, ale bude ho aj riadiť a napĺňať. To znamená, bude rozhodovať 
o zásobníku projektov, ktorí stratégiu budú napĺňať a bude schvaľovať aj konkrétne projekty. 
Že to bude nedopytový systém, na tom je postavená celá tá stratégia. My vieme svoje priority 
a my vieme svoje problémy. Momentálne pracujeme v rámci prípravy nového PHSR na 
vydokladovaní aj dát z jednotlivých sektorových oblastí a zároveň, ja tomu hovorím, že takú tú 
vašu subjektívnu diagnózu, filtrujeme cez objektívne kritéria. Naozaj by sme mali mať jasný 
obraz toho a kde načo a aká je pripravenosť, ktorých projektov. Minimálne do toho bude 
zasahovať štát z pohľadu či už vyhlasovaní výziev, kontroly tých projektov, alebo schvaľovaní. 
Všetko chceme, aby bolo v rukách v podstate nášho spoločného regionálneho boardu. Nie je 
to jednoduchá príprava, pretože tieto všetky právomoci vieme získať len vtedy, kedy ukážeme 
otázku pripravenosti a otázku aj personálnych kapacít, že to vieme riadiť a samozrejme otázku 
politickej zhody v území. Tá bude na jednotlivých mikroregionálnych hráčov, aby na tom, čo 
bude určené, že naozaj je potrebné sa dohodli, kto je ten žiadateľ, ktorý tú potrebu naplní. Toto 
je nejaký obraz kde sa nachádzame. Ja poviem možno aj taký krátky časový harmonogram. 
V auguste by sme veľmi radi odštartovali prácu Rady partnerstva. Vy, ktorí sa zúčastňujete na 
jednotlivých regionálnych ZMO, ale aj z rokovaní okresných miest viete, že ten harmonogram 
je veľmi veľmi krutý a veľmi nastavený, takže my nebudeme mať úplne letné prázdniny 
a spoločne v auguste musíme odštartovať prvé Rady partnerstva. Dovtedy ju musíme 
nanominovať a potom každý mesiac sa budeme stretávať na postupnom schvaľovaní 
samotnej stratégie. Zároveň prebieha príprava nášho veľkého PHSR Bratislavského kraja, 
ktorý vydefinuje, by som povedala, priority na území kraja a potom postupne tá regionálna 
stratégia pôjde nižšie a nižšie na úroveň jednotlivých mikroregiónov. PHSR ako aj stratégiu 
PHSR samozrejme župné zastupiteľstvo, teda vy. Územnú stratégiu bude schvaľovať Rada 
partnerstva. Obe však by sme veľmi boli radi, aby sa schválili v decembri a potom následne 
Rada partnerstva, aby prvé projekty, prvý zásobník projektov mohla schváliť na konci prvého 
kvartálu 2021. Je to ambiciózny plán. Na druhej strane viete, že v prioritách ako zvýšení 
kapacít základných škôl, zvýšenie kapacít materských škôl, či oblasť sociálnych vecí, my 
nemáme kde váhať. A naopak už pripravujeme reálne zásobníky projektov z reálnymi 
projektami. Ešte možno krátky obraz toho, ako my vám budeme nápomocní nie len v tej, by 
som povedala, v tej programovej úrovni a rozhodovacej úrovni, ale aj implementačnej úrovni. 
My máme také heslo, že menej kontrolórov – viacej implementátorov, je to smerom na 
neuveriteľnú fyzickú vyspelosť a záťaž SORA, ktoré dneska poznáte. Tá naša vízia je, aby 
fungoval ako technický sekretariát. To znamená absolútne územná podpora všetkým tým, ktorí 
budú žiadať projekty, respektíve ich bude tých žiadateľov vyhľadávať tak, aby tie intervencie 
naozaj v území boli. Pre tú praktickú skúsenosť, tak ako to má vyzerať máte už všetci tí, ktorí 
idete teraz podávať projekty základné školy. Čiže nie, že vás budeme kontrolovať či sedíte, 
alebo nesedíte do výzvy. Budeme robiť tak, aby ste boli v súlade so stavebným zákonom 
a zákonom o verejnom obstarávaní a hlavne, aby ste naplnili základný merateľný cieľ v tej 
oblasti, čo je zvýšenie kapacít. Všetko ostatné je na spoločnej tvorbe dobrého kvalitného 
projektu. Asi zatiaľ toľko. Ďakujem veľmi pekne. Nech sa páči, vaše otázky. 
 
 
 
 



Juraj Droba 
 
Ďakujem. Otváram rozpravu k tomuto bodu programu. Prihláseným je pán poslanec Chren, 
nech sa páči.  
 
Martin Chren 
 
Ďakujem veľmi pekne. Ďakujem veľmi pekne pani riaditeľka, pán župan. Ja chcem v prvom 
rade povedať, možno si to málo z nás uvedomuje, ale to, čo sa vedeniu župy podarilo urobiť 
nie len v oblasti EÚ fondov, ale aj našej reprezentácie v Bruseli. Je to obrovský kus roboty. To, 
že náš župan vôbec otvoril tému metropolitných regiónov a počas minulého roka sme spravili 
veľmi silnú nosnú tému vo Výbore regiónov. V podstate Bratislavu aj ďalšie veľké hlavné 
mestá, ktoré boli v rámci tých predchádzajúcich období odstrihnuté od eurofondov, vrátil do 
hry. Dôsledkom toho bolo, že minulý rok sa ocitol pán Droba aj v rebríčku, že 10 
najvplyvnejších politikov vo Výbore regiónov a naozaj za to si zaslúži poďakovanie. Nie len on, 
ale aj celý tím, ktorý naša župa v Bruseli má. Videl som, že je tu aj pani Masácová, aj Dominika 
Forgáčová a samozrejme aj tím pani Lukáčovej, ktorí veľmi úzko na tomto spolupracujú. Ja si 
dokonca dovolím povedať, že za posledné roky taký veľký úspech vo výsledkoch konkrétnych 
pre Bratislavský kraj a možno aj pre Slovensko v Bruseli sa asi ani nepodarilo vybojovať. 
Takže v prvom rade blahoželám. (potlesk) Možno sa to zdá, že odtrhnuté od ľudí, hej? Ale to, 
že či dostanem na najbližšie obdobie 100 miliónov eur, alebo jeden a pol miliardy eur, tak 
Bratislavský kraj to konkrétne u nás ľudia pocítia. Teraz konkrétne k tomuto materiálu. Ja 
v prvom rade vítam ten progres v príprave nového programovacieho obdobia. Opäť všetci, či 
sme tu za obce, za mestské časti, alebo za hlavné mesto, všetci pocítime a práve bude to na 
nás dopadať, ako to tu bude fungovať. BSK sa zase stáva lídrom v celej krajine v príprave 
tohto procesu. Veľmi fandím a veľmi za to ďakujem. Oceňujem, že sa naozaj podarilo 
vybojovať, že budeme sami sebe páni. Konečne, že o prioritách na našom území nebudú 
rozhodovať nejakí nevolení úradníci z nejakého ministerstva. Nie štát, ale partneri priamo 
z územia nášho kraja. Župan, mesto, mestské časti, okresné mestá a obce združené 
v regionálnych združeniach miest a obcí. To je veľmi dôležité. Oceňujem, že sa podarilo 
vybojovať, dúfam, že je to definitívne, ten silný štatút Rady partnerstva. Že nebudú len štatisti. 
Že to bude Rada partnerstva, ktorá bude zostavená z nás, ktorí tu pôsobíme, reprezentujeme 
a sme volení, kam pôjdu peniaze a ako budú použité. Úplne najviac pozitívne vnímam práve 
ten odklon od tých dopytových projektov na priamu pomoc a podporu do tých tém, ktoré sú 
pre nás dôležité. Tu stojí obrovská úloha pred našou župou, pred pani riaditeľkou, pred pánom 
predsedom Bratislavského samosprávneho kraja, lebo ono sa to hrozne dobre počúva, ale tá 
pomoc a podpora zo strany župy bude úplne kľúčová. My sme si to ako mnohí starostovia, 
ktorí tu sedíme, odskúšali tento rok. Keď sa podarilo realokovať peniaze na tie projekty 
zvyšovania kapacít škôl. To bolo, že extrémne náročné. Do konca tohto mesiace musíme mať 
stavebné povolenie. Pre Ružinov sme ho získali pred pár dňami, aby sme mohli získať tieto 
zdroje, aby sme mohli rozšíriť kapacity základných škôl u nás v Ružinove. Myslím, že 17 alebo 
18 je takýchto projektov, to by absolútne nefungovalo ak by to bola dopytovo orientovaná výzva 
a absolútne by to nefungovalo, ak by práve to, kde robí pani Lukáčová nestálo pri nás 
a nepomáhalo nám v tom celom procese a neboli to presne tí, ktorí pomáhajú. Namiesto tých, 
ktorí len kontrolujú a hľadajú nejaké chyby. Že sme doslova ruka v ruke spolupracovali. To sa 
bavíme o jednej výzve. A budúce programové obdobie by malo byť celé tak nastavené. To si 
bude pán predseda naozaj vyžadovať aj zmeny organizačnej štruktúry na župe, aj úplné 
prestavenie tých procesov, ktoré tu sú, ktoré sme sa teraz tak v malom naučili. To bude veľká 
výzva pre vás, aby ste tento proces dokázali zvládnuť. Aby tu naozaj vzniklo to také 
poradenské centrum, ktoré dokáže s nami potom zariadiť, že nie len, aby to pekne vyzeralo, 
že sa tie peniaze naozaj vyčerpajú a naozaj vyčerpajú na tie správne priority. Že tu teda bude 
menej kontrolórov a viac tých prožiadateľských implementátorov ako krásne znel ten slogan. 
Že teda zo SORA sa stane niekto, kto nám bude naozaj pomáhať a to si bude vyžadovať aj 
ďalšie investície. Aj finančné, aj materiálne a aj personálne. Naozaj veľmi prosím, celé je to 
perfektne, až by som povedal dokonale nastavené, ale nepodceňme tento jeden rozmer. 



Nepodceňme to, ako kvalitne bude ten technický sekretariát vybudovaný, aby sme naozaj 
dokázali v tej spolupráci aj úspešne to nové programové obdobie zavŕšiť. Ďakujem veľmi 
pekne. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem za slová uznania pre našich kolegov. Ďalším v rozprave je pán poslanec Říha. 
 
Juraj Říha 
 
Ďakujem pekne. Nadviažem na slová pána starostu. To čo obyvatelia u nás v našich obciach 
a mestách nevidia, to sú práve tie technické záležitosti a tie rokovania, ktoré sú veľmi 
potrebné. Výsledkom čoho budú práve rozvojové projekty, na ktoré aj vplyvom výpadkov 
príjmov v nasledujúcom období budú veľmi kľúčové. Preto každý jeden úspech, ktorý sa podarí 
na pôde Európskej únie vydobyť pre nás mestá a obce, lebo nerobia to pre nás, je veľmi 
kľúčový. Za to nikde nečakajte vďačnosť od ľudí. Naopak pri prvom zaváhaní vám to nechajú 
pocítiť. O to viac si vážim, že bojujete. V takom malo ľudskom by som vyjadril, že teší ma, že 
sa rozširuje úvaha aj o pamiatkach na území kraja, pretože na tej stene prezentácií bol 
napríklad zobrazený Malacký zámok. Hoci s krásne zrekonštruovanou strechou, ale musím 
povedať, že ma ľudsky mrzí, že nám štát neposkytol podporu a všetko je to na našich 
ramenách Malaciek. Preto so zamašličkovanými projektami budeme prví, ktorí sa budú hlásiť 
o takúto podporu. Lebo tie projekty máme. Pán predseda, dovoľ mi rovnako ako aj kolega 
Martin Chren Ti vyjadril, nie len blahoželanie celému tvojmu tímu, ale ja poďakovanie. Musím 
povedať, kolegyne, kolegovia, ja som mal možnosť vidieť priamo osobne pána župana 
v Bruseli ako profesionálne pôsobil a musím vyjadriť aj dokonca obdiv, že sme boli svedkami 
s Istvánom Pomichalom, aj s pani podpredsedníčkou Betkou Ožvaldovou, že sa nezľakol 
stretnutia s Junkerom kde veľmi osobitne vystupoval, takže ďakujem pekne. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem veľmi pekne. Pomáhal mi pri tom pán poslanec Uhler, takže všetko bolo v poriadku. 
(smiech) Ďalším prihláseným do rozpravy je pani vicežupanka Pätoprstá. 
 
Elena Pätoprstá 
 
Chcela by som pokračovať teda v duchu toho, čo hovoril pán starosta Chren aj pán Říha. 
Chcela by som sa sústrediť na jeden úplne konkrétny segment. To je triedenie biologicky 
rozložiteľného kuchynského odpadu. Veľmi záleží na tom, akým spôsobom sa poslanci aj 
starostovia, primátori, prípadne využijem aj prítomnosť pána Andreja Kovarika, ktorý je 
splnomocnenec pána primátora. Viem, že OLO žiaľ nedostalo financie z nórskych fondov na 
kompostáreň pre OLO. To je ten problém, kde my nemôžeme využiť biologicky rozložiteľný 
kuchynský odpad aj v mestách, ktorý tvorí takmer polovicu nášho odpadu. Ten zvyšok, ktorý 
ostane, by sa mohol v regióne využiť ako palivo, ako energeticky zhodnotené palivo. Toto je 
mimoriadne dôležitá časť, naozaj sa pripájam k tomu veľkému poďakovaniu, aj k tomu, čo 
hovoril pán Chren, aby sme boli pripravení na tieto vaše projekty, aby sa nestalo to, čo sa stalo 
aj pánovi Říhovi, že ich kvalitné projekty, ktoré chceli kompostovať práve tento komunálny 
biologický odpad, neboli akceptované.  
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem veľmi pekne. Ešte predtým, než odovzdám slovo návrhovej komisii, chcem 
poďakovať za pochvaly na adresu nášho úradu. Nie je to moja zásluha, je to predovšetkým 
zásluha odboru, ktorý vedie Barbora Lukáčová. Chcem poďakovať Dominike, Tomášovi 
z Bruselu. Naozaj skvelá práca obidvaja. Chcem poďakovať Barbore, Michalovi Beniačovi, 
Martinovi Hakelovi, ďalším, ktorí na tom tvrdo pracujú. Ja som v podstate len herec v tejto 



úlohe, ktorý dostáva veľmi dobré noty. Takže podľa nich idem a myslím si, že to naše 
pôsobenie v rámci Výboru regiónov je úspešné a je úspešné predovšetkým vďaka župnému 
tímu. Ešte k tej politickej frakcii. Rozhodol som sa, možno prezieravo, možno s troškou šťastia, 
stať sa súčasťou frakcie Európskych konzervatívcov a reformistov. Poznáte ma to ako liberála, 
čiže táto frakcia nie úplne sedí môjmu gustu a naturelu, ale tým, že je tá frakcia menšia, tak 
tam dostávam nepomerne väčší priestor a slovo, ako keby som bol buď v Renew Europe, 
alebo keby som bol v EPP. Takže prináša to svoje ovocie, niekedy treba niečo obetovať na to, 
aby sme získali viac a myslím si, že Bratislavský kraj dnes v tom Bruseli je počuť. Dovoľte, aby 
som uzavrel rozpravu a odovzdal slovo návrhovej komisii. 
 
Zuzana Aufrichtová 
 
Ďakujem. Návrhová komisia predkladá na hlasovanie uznesenie – Zastupiteľstvo 
Bratislavského samosprávneho kraja po prerokovaní materiálu zastupiteľstvo berie na 
vedomie Pozíciu Bratislavského samosprávneho kraja k nastaveniu politiky súdržnosti po 
roku 2020.  
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Poprosím, aby ste hlasovali.  
 
Hlasovanie č. 18 
 
Konštatujem, že ZA hlasovalo 42 poslancov a poslankýň, nikto nebol PROTI, nikto sa 
NEZDRŽAL, uznesenie bolo prijaté v pôvodnom znení. Ukončujem týmto bod č. 14, 
prechádzam na bod č. 15. 
 
Bod č. 15 
 
Správa z hodnotenia Programu hospodárskeho a sociálneho rozvoja BSK na roky 2014 – 
2020 za rok 2019. Opäť slovo, nech sa páči, Barbora Lukáčová. 
 
Barbora Lukáčová 
 
Ďakujem pekne. Ja sa naozaj budem snažiť veľmi rýchlo venovať štatistikám, keďže je to 
odpočet PHSR, ktorý predkladáme pred zastupiteľstvo každý jeden rok o takomto čase. 
V zásade vyhodnocujeme PHSR v prioritnej osi veda, výskum, inovácie, ľudské zdroje, 
zamestnanosť, konkurencieschopnosť, rast a podnikateľské prostredie a životné prostredie. 
Musím skonštatovať, že najväčšie čísla, alebo respektíve najväčšie prevraty, keď to poviem 
tak ľudovo, sa nám dejú práve v časti ľudské zdroje. To je možno to, čo ste spomínali pri téme 
územný plán. Niekedy až nekontrolovateľný prírastok obyvateľstva. Za posledný rok nám prišlo 
9994 obyvateľov. Máme teda prirodzený obyvateľstva v takomto objem, pričom z tejto sumy 
vyše 7 tisíc ľudí je prisťahovaných. To znamená, nie sú novonarodení a sú to prisťahovaní 
obyvatelia, ktorí automaticky majú nárok, ako keby na verejné služby, je to neuveriteľný tlak 
na verejné služby, je to neuveriteľný tlak na dopravu, je to neuveriteľný tlak na udržateľnosť 
životného prostredia. To je o tom, čo ste sa bavili o územných plánoch. S tým súvisí 
neuveriteľná záťaž na životné prostredie v prvom rade v oblasti odpadu. Nie len, že teda viacej 
ľudí – viacej komunálneho odpadu, ale aj menej triedenia, väčšia záťaž v podobe dopravnej 
mobility a záťaž na ovzdušie. Čo sa týka vecí, ktoré sme nedosiahli. Cieľové ukazovatele 
napriek tomu, že sme ich postavili v roku 2014 celkom dosť realisticky, je oblasť vedy, výskumu 
a inovácií. Vy viete, že celková tá prezentácia regiónu, že viac ako 60 % kapacít vedy, 
výskumu a inovácií sa nachádza v Bratislavskom kraji, tak bohužiaľ, nie len, že sme nedosiahli 
vysnený cieľ, ktorý nám dáva Európska únia a 3 % HDP z nášho regiónu, aby sa preinvestovali 
v tejto oblasti. My máme dokonca menej toho objemu peňazí ako pri východiskovej hodnote, 
čo je len 1,42 % z celkového HDP. Keď sa opýtate, že načo sú tie štatistiky dobré a načo je 



sledovať ciele, možno ktoré až tak ako územie nevieme ovplyvniť, sú to práve vyhodnotenia 
dát, ako sa nám pohybuje úroveň regiónu, kde má práve štrukturálne problémy. Čiže my 
staviame teraz nové PHSR, kde predovšetkým ostávame na dátach, pretože nie vždy 
indexácia dát, ktorú ponúka štatistický úrad je vhodná práve pre problémy metropolitného 
regiónu. Poviem jeden príklad, ktorý som pred vás prestúpila ku samostatnej sektorovej 
stratégie, ktorú sme vyhotovili. Sociálna inklúzia, ak sa pozriete na otázku odkázanosti 
obyvateľstva, respektíve takzvanej pracovnej chudoby, súčasnými dátami, ktoré vyhodnocuje 
štatistický úrad, tak zistíte, že je to minimálny problém Bratislavského kraja. Vo chvíli kedy sa 
pozriete na metadáta, skutočné indexy tak, ako my s nimi pracujeme, tak zistíte, že je to 
neuveriteľne narastajúca skupina obyvateľstva, úplne prirodzene zvyšujúcim sa podielom súm 
na služby ako bývanie a vysokým podielom obyvateľstva odkázaných na príjmy z verejnej 
správy, jasné, že máme najväčší podiel pracujúcej chudoby. Je to veľký problém vo vzťahu ku 
kriminalite, veľký problém vo vzťahu k sociálnej inklúzii a to je veľký problém poskytovania 
adresnosti sociálnych služieb. To len na ukážku, prečo aj také materiály, prečo ich sledujeme 
a prečo ich vyrábame. Ďakujem pekne. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem Barbore Lukáčovej. Otváram rozpravu k tomuto bodu programu. Prihlásil sa pán 
poslanec Tydlitát. 
 
Peter Tydlitát 
 
Ďakujem veľmi pekne za slovo. Pani riaditeľka, my sme už osobne aj na komisiách tieto veci 
rozoberali, chcel by som upozorniť na jednu vec, aby sme si uvedomili, že nie 9 tisíc je nárast 
prirodzený, ale my tu máme 200 – 300 tisíc noclažníkov, ktorí v tomto kraji vyžadujú služby. 
A to je ten tlak na tie služby, ktoré vyťahujú potom peniaze z vrecák jednotlivých samospráv, 
aj Bratislavského samosprávneho kraja. Toto je veľký problém kde peniaze odtekajú do iných 
regiónov. Ja som rád, že takýto odpočet sa robí. Myslím si, že do budúcna budeme musieť asi 
pristúpiť aj pri tvorbe programu hospodárskeho sociálneho rozvoja. Ale aj ako to tu odznelo, 
k procesu tvorby k aktualizovania územného plánu Bratislavského kraja, že čo s tým ďalej, ako 
sa s tým vysporiadať. Toto je najväčší problém, stále sa točíme okolo peňazí. Ďakujem. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Neevidujem žiadnu ďalšiu prihlášku do rozpravy, takže rozpravu ukončujem 
a odovzdávam slovo návrhovej komisii. 
 
Zuzana Aufrichtová 
 
Návrhová komisia predkladá na hlasovanie uznesenie tak, ako bolo doručené spolu 
s materiálom. 
 
Juraj Droba 
 
Poprosím hlasovať teraz. 
 
Hlasovanie č. 19 
 
Konštatujem, že ZA hlasovalo 36 poslankýň a poslancov, nikto nebol PROTI, nikto sa 
NEZDRŽAL, uznesenie bolo prijaté v predkladanom znení. Ukončujem bod č. 15 programu 
a otváram bol č. 16. 
 
 



Bod č. 16 
 
Správa o plnení Stratégie rozvoja vidieka BSK za roky 2016 – 2020 konkrétne za rok 2019. 
Nech sa páči pani Lukáčová, slovo je opäť vaše. 
 
Barbora Lukáčová 
 
Ďakujem pekne. Je to rovnako tradičný materiál. Odpočtujeme v zásade čo sa nám podarilo 
spraviť v rozvoji vidieka, resp. vidieckeho územia. Odpočtujeme to cez prioritnú os ľudský 
kapitál, miestna ekonomika, krajinný a kultúry potenciál vidieku a dostupnosť a vybavenosť 
sídel. V zásade musím povedať, že drvivá väčšina našich štrukturálnych investícií, ktoré 
vychádzajú zo samotného úradu sa udialo v minulom roku na území vidieckom. Aby ste mali 
predstavu, je to od Rohožníka, cez Sacra Vello cyklotrasu, ale aj v oblasti podpory cestovného 
ruchu, objavte Malý a Mošonský Dunaj. Či sú to deinštitucionalizácie dvoch zariadení a tak 
ďalej. To sú eurofondové peniaze, ktoré realizoval úrad v území. Samozrejme samotné územie 
je ,tak ako je naša úloha, mu priniesť peniaze v novom programovom období, tak sme aj 
v tomto programovom období priniesli. Na rozšírenie veľkej témy rozšírenie kapacít 
materských škôl a zrealizovanie projektov v oblasti odborného vzdelávania. Bolo 
preinvestovaných nesmierne veľké množstvo peňazí. Rovnako sme zareagovali aj na tému 
životné prostredie prostredníctvom našej samotnej dotačnej schémy BRDS, kde väčšina sa 
naozaj realizuje v oblasti vidieka, keď to tak povieme. Sú veci, ktoré sa nám nedarí a to je 
určite realizácia akčných skupín a implementácia ich vlastných projektov. V zásade ide zase 
o nesmiernu prekážku v oblasti byrokracie. Pre tých, ktorí sa možno nepohybujete v tejto 
oblasti. Náš záujem, ambície a prečo sme vlastne územie do toho presvedčili, aby mali zdroj 
financií na svoje vlastné operácie, ktoré sú im blízke. Tak si predstavte, že nie len nábeh 
implementácie z pohľadu vidieka bol neskutočne ťažký a zdĺhavý, ale projekty, ktoré si sami 
prerozdeľujú cez malinkú Rada partnerstva v objeme 5 tisíc eur, im potom kontrolujú opäť na 
ministerstve. Čiže sme zacyklili, nevieme to implementačne naozaj zvládnuť. A potom majú 
malé intervencie za málo peňazí, ktoré môžu byť veľmi efektívne odradzujú samotných 
žiadateľov od realizácie. Toľko k neúspechom. Ďakujem veľmi pekne. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Otváram rozpravu k tomuto bodu programu. Keďže neevidujem nikoho prihláseného 
do rozpravy, odovzdávam slovo návrhovej komisii. 
 
Zuzana Aufrichtová 
 
Ďakujem. Návrhová komisia predkladá na hlasovanie uznesenie tak, ako vám bolo doručené 
spolu s materiálom. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Poprosím o hlasovanie teraz. 
 
Hlasovanie č. 20 
 
Konštatujem, že ZA hlasovalo 32 poslankýň a poslancov, nikto nebol PROTI, nikto sa 
NEZDRŽAL, uznesenie bolo prijaté a týmto ukončujem bod č. 16 a otváram bod č. 17 
programu. 
 
 
 
 
 



Bod č. 17 
 
Správa o plnení Koncepcie budovania siete envirovzdelávacích centier v Bratislavskom 
samosprávnom kraji na obdobie 2018 – 2025 opäť za rok 2019. O úvodné slovo poprosím 
Barboru Lukáčovú. 
 
Barbora Lukáčová 
 
Ďakujem. Opäť tradičný odpočet toho čo sa nám podarilo v oblasti envirotémy 
a envirovzdelávania. Najdôležitejším úspechom je získanie finančných prostriedkov zo 
slovens........../zlá zvuková stopa/ programu na prvú fázu ekocentra v Čunove. Druhú fázu sme 
predložili na slovensko-maďarský program a sme tesne pred schválením. Veľkú tému, ktorú 
sme otvorili sú určite zelené strechy. Pamätáte si, že už vaša garnitúra schvaľovala niekoľko 
projektov, s ktorými sa uchádzame o operačný program Kvalita životného prostredia a tie sú 
v hodnotení. Samozrejme to nie je len o investičných aktivitách. Je to aj o našom dotačnom 
systéme, kde sa nachádzali projekty, ktoré sa týkajú envirovzdelávania a smerom na podporu 
mimovládnych organizácií, ktoré sú veľmi aktívne v tomto smere. Na to všetko vznikol 
koordinátor na odbore životného prostredia, GIS a územného plánu a vytvorili v podstate na 
rok 2020 je ich novinkou, aby bola teda elektronická platforma, vytvorili envirohub, kde 
v podstate všetky tieto aktivity, informácie, ale aj systém si vymieňajú aktéry navzájom, hlavný 
koordinátor je pán Obúch, ktorý priamo sedí u nás na úrade. Toľko k tomuto materiálu. 
Ďakujem veľmi pekne. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem veľmi pekne. Otváram rozpravu k bodu programu č. 17. Prihlásila sa pani 
vicežupanka Pätoprstá, nech sa páči odovzdávam slovo. 
 
Elena Pätoprstá 
 
Ja len veľmi krátko. Spropagujem tento hub, je to výborná platforma aj pre organizácie, ktoré 
sa môžu zapojiť do envirovýchovy. Nájdete to na webovej stránke, keď si napíšete do 
vyhľadávača envirovýchova. Chcem pripomenúť, že v rámci sekcie životného prostredia, kde 
vznikol hub a samozrejme, že veľmi chcem poďakovať aj pani riaditeľke odboru, ktorá 
realizovala tento GIS-ový súbor, že pripravuje sa aj na celoslovenskej úrovni ústredný portál, 
ktorý pripravuje ministerstvo životného prostredia. My sme taký pilot, ktorý môže ukázať ako 
by to mohlo vyzerať. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Neevidujem nikoho ďalšieho prihláseného do rozpravy, takže rozpravu ukončujem 
a odovzdávam slovo návrhovej komisii. 
 
Zuzana Aufrichtová 
 
Návrhová komisia predkladá na hlasovanie uznesenie tak, ako vám bolo doručené spolu 
s materiálom.  
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Poprosím hlasovať teraz. 
 
 
 
 



Hlasovanie č. 21 
 
Konštatujem, že ZA hlasovalo 35 poslankýň a poslancov, nikto sa NEZDRŽAL, nikto nebol 
PROTI, uznesenie bolo prijaté v znení v takom, akom bolo predkladané. Otváram bod č. 18 
programu. 
 
Bod č. 18 
 
Návrh na personálne zmeny komisií Zastupiteľstva Bratislavského samosprávneho kraja. 
V stredu 24. 06. sa uskutočnilo stretnutie predsedov poslaneckých klubov a predsedov 
komisií, na ktorom ste boli oboznámení s predloženým materiálom. Jedná sa o zmeny 
v komisii kultúry, komisii majetku, investícií a verejného obstarávania. Odovzdám slovo pánovi 
Šarayovi, aby sa k predkladanému materiálu vyjadril.  
 
Matúš Šaray 
 
Ďakujem pekne. Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, tento materiál nadväzuje na 
udalosti, pri ktorých pani predsedníčka komisie kultúry sa vzdala tejto funkcie, ale zároveň 
prejavila byť členkou komisie, takisto došlo k návrhu potom na základe rokovaní na nové 
obsadenie tejto pozície vo vzťahu k pánovi poslancovi Solgovi. Takisto došlo vzdaniu sa 
funkcie zo strany pána poslanca Káčera v komisii majetku, investícií a verejného obstarávania 
a tam je navrhnutý ako náhrada pán poslanec Gujber. Pôvodne ten písomný materiál, ktorý 
máte predložený obsahuje aj návrh na voľbu vicežupana. Toto je výsostná kompetencia pána 
župana, keďže o tom momentálne o tom nebudeme hlasovať, takže formálne ho poprosím, 
aby túto časť uznesenia stiahol. Tým pádom v podstate sa bude rokovať a hlasovať len o tých 
častiach A a B, ktoré sa týkajú zmien pri obsadení poslancov v komisiách. Ďakujem 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Predtým ako otvorím rozpravu, tak formálne sťahujem návrh na voľbu, alebo 
odobrenie vicežupana. Chcem, ale zároveň povedať, že súčasná výnimočná doba si vyžaduje 
výnimočné riešenia. Obávam sa, že COVID-19 napriek tomu, že sme prvú fázu zvládli výborne, 
sa nám môže vrátiť a je vysoké riziko je návratu. Oceňujem ponuku pána doktora Štekláča 
pomôcť odboru zdravotníctva v tejto veci z pozície vicežupana pre zdravotníctvo. Z môjho 
pohľadu je to politická deklarácia toho, že chceme byť opäť lídrami pri riešení pandémie, 
riešení problému a nie followermi. Takže z mojej strany bude nasledovať tento návrh, avšak 
až po prerokovaní s poslaneckými klubmi. Ospravedlňujem sa, že sme šili horúcou ihlou. 
Nestíhalo sa to, je to moja chyba. Normálne vás riadne všetkým oslovím, budeme o tom 
hovoriť, predtým ako tento návrh príde do zastupiteľstva. Ďakujem. Otváram rozpravu 
k bodu č. 18. Neevidujem žiadnu prihlášku do rozpravy, takže odovzdávam slovo návrhovej 
komisii. 
 
Zuzana Aufrichtová 
 
Návrhová komisia predkladá na hlasovanie uznesenie ako predložené v časti A a v časti B. 
Časť C bola na žiadosť predkladateľa stiahnutá. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Hlasujme teraz. 
 
Hlasovanie č. 22 
 
ZA hlasovalo 32 poslancov a poslankýň, PROTI nebol nikto, ZDRŽALI sa dvaja. Konštatujem, 
že uznesenie k bodu č. 18 bolo prijaté. Týmto ukončujem bod č. 18 nášho programu a otváram 



bod č. 19, ktorým sú interpelácie. Dávam teraz priestor poslancom a poslankyniam, aby sa 
prihlásili do rozpravy s interpeláciami.  
 
Bod č. 19 - Interpelácie 
 
Ďakujem. Neevidujem žiadnu prihlášku s interpeláciou, takže bod ukončujem bez potreby 
hlasovania. Týmto otváram bod č. 20 a chcem poďakovať za veľmi konštruktívnu diskusiu na 
dnešnom zastupiteľstve.  
 
Bod č. 20 - Rôzne 
 
Nech sa páči Dušan. 
 
Dušan Dvoran 
 
Cestou sem počúval som ráno v rádiu, že Vláčik Záhoráčik sa mení na Bratislavskú električku 
a bude to prevádzkovať ministerstvo dopravy. Či je to pravda. Od 4. júla by to mala byť 
skutočnosť, že to bude jazdiť z Bratislavy do Plaveckého Podhradia. To je jedno. A potom by 
som chcel, že za mesiac jún v rámci podielových daní sme dostali zhruba 77 %, keď si 
predstavíme čo má Bratislavská župa k 30. 04. na ministerstve financií podielové dane 
predpokladané, takže držíme sa na tej úrovni 8 miliónov a z toho čo sú predpoklady nemohlo 
by to byť už viacej za tieto mesiace 6 čo nás čaká do konca roka. Oni väčšinou bývajú rovnaké, 
nemohlo by to byť viacej ako 2 %, ja pevne verím, že do 10 % podielových daní sa to 
zastabilizuje a keby bolo treba už snáď by sa len počítalo s dákymi dvomi miliónmi prepadu 
podielových daní. Lebo už výsledky a za šiesty mesiac podielový dane boli zhruba na úrovni 
77 %. Na máji boli 57 %. Teraz by mali ísť také 6 rovnakých mesiacoch ako to poznáme 
z predchádzajúcich rokov. Takže dúfam, že to zvládneme a v septembri už uvidím, na čo 
budeme. 
 
Juraj Droba 
 
Ďakujem. Odpoveď na otázku je áno. Vláčik Záhoráčik bude financovaný z prostriedkov štátu, 
minimálne tento rok, takže pre nás to je dobrá správa, tešíme sa, že bude naďalej fungovať 
niečo, čo považujem za dobrý rozvoj pre cestovného ruchu v kraji. 
 
Dovoľte mi, aby som ešte predtým ako ukončím zastupiteľstvo, veľmi pekne poďakoval 
Veronike Beňadikovej, ktorá má dnes posledný deň na úrade. Ďakujem za 6 rokov tvrdej roboty 
pre Bratislavský samosprávny kraj. Držím palce ďalej. (potlesk) Mnohí z vás ju poznáte, 
prichádzate s ňou do styku, takže dovolím si takto verejne jej poďakovať aj kyticou. (potlesk)  
 
Takže definitívne končíme. Tentokrát bez obeda, dúfajme, že COVID sa nevráti. Želám vám 
krásne leto, oddýchnite si a vidíme sa v plnej sile v septembri. Ale je vysoko pravdepodobné, 
že vás kvôli cestárskym témam budeme žiadať o ešte jedno zastupiteľstvo v mesiac júl. 
Ďakujem veľmi pekne. Dovidenia. 
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